
Protokół Nr XLVI/14

z XLVI sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 27 maja 2014 r.

w sali widowiskowej Młodzieżowego Domu Kultury w Pile, ul. Okrzei 9

(czas trwania godz. 12:00 – 19:50)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady  XLVI  sesji  Rady  Miasta  Piły  otworzył  Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał 

Zdzierela.  Po stwierdzeniu quorum –  obecnych było 22 radnych (radna Maria Miler dołączyła

w  trakcie  obrad  Rady),  Przewodniczący  powitał  radnych  i  przybyłych  gości.  Listy  obecności 

radnych i gości stanowią załącznik do protokołu.

Rafał Zdzierela,  przewodniczący Rady Miasta Piły poinformował zgromadzonych,  że Gmina 

Piła – nasz samorząd, otrzymała wyróżnienie dla jednego z najbardziej aktywnych samorządów pod 

względem liczby projektów zrealizowanych w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu 

Operacyjnego 2007 – 2013. Wyróżnienie Prezydentowi Miasta Piły wręczył 14 maja Marszałek 

Marek Woźniak. Przewodniczący zaprezentował trofeum i powiedział, że uważa, iż możemy być 

dumni i możemy, kierując słowa do zarządu województwa wielkopolskiego, powiedzieć, że chcemy 

więcej w nowym okresie programowania. Rafał Zdzierela dodał, że uchwały, które są w dzisiejszej 

agendzie świadczą o tym, że przygotowania ku temu są czynione.

Przewodniczący Rafał Zdzierela zapytał czy Radni mają uwagi do porządku obrad.

W związku z brakiem uwag i zgłoszeń porządek obrad przedstawiał się następująco:

1.Sprawy regulaminowe.

2.Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XLV

a XLVI sesją Rady Miasta Piły – druk nr 821.

3.Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły – druk nr 835.

4.Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem

z wykonania budżetu Miasta Piły za 2013 rok – druk nr 812

a).rozpatrzenie sprawozdania  finansowego i  sprawozdania z  wykonania  budżetu  Miasta  Piły za 

2013 rok – druki nr – 815, 818.



b).opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Miasta Piły za 2013 rok – druk nr 816.

c). dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Piły za 2013 rok.

5.Projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za 2013 rok – druk nr 813.

a). przedstawienie Uchwały Nr 1/14 Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły z dnia 5 maja 2014 r.

w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  wykonaniu  budżetu  Miasta  Piły  za  2013  rok  oraz  wniosku

o udzielenie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok – druk nr 817.

b).  przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta Piły o udzielenie Prezydentowi Miasta Piły absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2013 rok – druk nr 836.

6.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania strategii rozwoju miasta Piły do 2035 

roku – druk nr 819.

7.Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży w  drodze  przetargu  nieruchomości  położonej  przy  ul. 

Strzeleckiej w Pile - druk r 825.

8.Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży w  drodze  przetargu  nieruchomości  położonej  przy  ul. 

Ludwisarskiej w Pile – druk nr 826.

9.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  bezprzetargowej 

nieruchomości  położonej  przy  ul.  Królewskiej  w  Pile  oraz  udzielenia  bonifikaty  od  ceny 

nieruchomości – druk nr 827.

10.Projekt  uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości  położonej  przy ul. 

Michałowskiego w Pile – druk nr 828.

11.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  trybie  bezprzetargowym 

nieruchomości położonych przy ul. Rynkowej, ul. 1 Maja, ul. Buczka i ul. Okrzei w Pile – druk nr  

829.

12.Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/233/12 Rady Miasta Piły z dnia 28 lutego 

2012  r.  w  sprawie  lokalnego  programu  wspierania  edukacji  uzdolnionych  uczniów  szkół 

podstawowych i gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest Gmina Piła (ze zm.) – druk nr 

830.

13.Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/234/12 Rady Miasta Piły z dnia 28 lutego 

2012 r. w sprawie przyjęcia kryteriów, trybu i zasad przyznawania nagród uzdolnionym uczniom 

klas IV – VI szkół podstawowych i klas I – III gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Piła (ze zm.) – druk nr 831.

14.Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania pomocy materialnej dla studentów i doktorantów – 

druk nr 832.

15.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Wincentego Pola – druk nr 822.
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16.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Różana Droga – druk nr 823.

17.Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na pracę Prezydenta Miasta Piły – druk nr 824.

18.Projekt  uchwały w sprawie  utworzenia 4 okręgów wyborczych na obszarze Gminy Piła  dla 

wyboru Rady Powiatu w Pile – druk nr 833.

19.Informacja z realizacji uchwał Rady Miasta Piły za 2013 r. – druk nr 834.

20.Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły za rok 2013 – druk nr 837.

21.Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie Gminy Piła Programu „Rodzina Trzy Plus” 

- druk nr 838.

22.Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży nieruchomości  położonej  przy  ul.  Komuny  Paryskiej

w Pile w związku z realizacją roszczenia wynikającego z art.  209a ust.  1 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami – druk nr 839.

23.Projekt uchwały w sprawie nabycia do zasobów Gminy Piła nieruchomości gruntowej położonej 

przy ul. 14 Lutego w Pile – druk nr 840.

24.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  oraz  przyznania  pierwszeństwa

w nabyciu budynku użytkowego (garażu) położonego przy ul. Krynicznej w Pile na rzecz najemcy 

– druk nr 841.

25.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  oraz  przyznania  pierwszeństwa

w nabyciu budynku użytkowego (garażu) położonego przy ul. Krynicznej w Pile na rzecz najemcy 

– druk nr 842.

26.Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 – 2024 – druk nr 

843.

27.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok – druk nr 844.

28.Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych – druk nr 820.

29.Wolne głosy, wnioski i informacje.

30.Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Miasta 

Piły Pawła Jarczaka o odczytanie informacji w sprawie protokołu z XLV sesji Rady Miasta Piły - 

informacja stanowi załącznik do protokołu.

Wiceprzewodniczący Paweł Jarczak postawił wniosek o przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady 

Miasta Piły bez odczytania.

Głosowanie:
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Radni jednogłośnie przyjęli wniosek o przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Miasta Piły bez 

odczytania.

Ad 2.

Informacja  Przewodniczącego  Rady Miasta  Piły  o  podejmowanych działaniach  pomiędzy XLV

a XLVI sesją Rady Miasta Piły została przyjęta bez uwag.

Ad 3.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza  z  wykonania  uchwał  Rady  Miasta  Piły.  Głos  zabrali,  prosząc

o dodatkowe informacje  w następujących punktach,  Radni:  Wiesława Sztaba  –  pkt  40,  Marian 

Barełkowski – pkt 67, 86, Jacek Bogusławski – pkt 26.

Prezydent  Miasta  Piły  Piotr  Głowski podziękował  mieszkańcom  za  udział  w  wyborach  do 

Parlamentu  Europejskiego  i  tym,  którzy  byli  zaangażowani  w  przygotowania  i  organizację 

wyborów, a następnie udzielił odpowiedzi na pytania Radnych:

•odnosząc się do pytania radnej Sztaby – pkt 40 - Prezydent powiedział,  że zakład aktywizacji 

zawodowej,  od  początku  zmian  na  dworcu,  był  jednym  z  elementów  projektu,  tzn.  chodziło

o przekonanie władz PKP do tego, żeby właśnie nasz pilski dworzec doczekał się modernizacji, 

zaproponowaliśmy  pewną  pulę  rozwiązań  związanych  z  wykorzystaniem  tej  przestrzeni

w przyszłości, tak jak szef podczas otwarcia inwestycji powiedział – nie ma zgody na wydmuszki, 

nie ma zgody w PKP na dworce, które będą puste po rewitalizacji, mamy tam przewidzianą straż 

miejską,  miejsce  dla  organizacji  pozarządowych,  ale  jeden z  projektów –  niezwykle  ważny,  to 

aktywizacja osób niepełnosprawnych i kolejne – zakład aktywności zawodowej, rozmowy dotyczą 

już  dzisiaj  szczegółów,  tzn.  w  jaki  sposób  będą  te  pomieszczenia  urządzone,  był  również 

wojewódzki konserwator zabytków z tego względu, że działamy w przestrzeni, która jest objęta 

opieką konserwatorską, a z drugiej strony chcemy, aby to była perełka nie tylko architektoniczna, 

ale również pod względem wyposażenia,

•odnosząc  się  do  tematu  stadionu  -  pkt  67,  Prezydent  powiedział,  że  zdjęcie  tartanu  nie  jest 

kłopotem ani radnego Barełkowskiego, ani Prezydenta,  wykonawca musi sobie z tym poradzić,

a Prezydent jest pewien, że nie tylko da sobie on radę, ale my wyegzekwujemy, żeby wszystko 

odbyło  się  zgodnie  z  umową,  którą  podpisał  i  która  gwarantuje  nam pewne  działania,  sposób 

wykonywania i realizacji jest w tym momencie wtórną rzeczą,

•zmiana konkursowa – jak wyjaśnił Prezydent odnosząc się do punktu 86 – dotyczyła wycofania 
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kandydatury  Wiceprezydenta  Krzysztofa  Szewca  do  komisji,  zostały  rozstrzygnięte  wszystkie 

postępowania konkursowe, za wyjątkiem konkursu na dyrektora szkoły podstawowej nr 4, było 

dwóch  kandydatów  i  zarówno  jeden  jak  i  drugi  -  w  ocenie  komisji  -  nie  spełnili  warunków 

formalnych przystąpienia do konkursu, w związku z tym zostanie ten konkurs powtórzony, a przy 

świadomości  jakie  były braki,  do kolejnego konkursu kandydaci  przystąpią  – o ile  będą wciąż 

zainteresowani – spełniając wszystkie wymogi formalne,

•udzielając odpowiedzi radnemu Bogusławskiemu (pkt 26), Prezydent powiedział, że jeśli chodzi o 

spotkanie dotyczące Uniwersytetu Trzeciego Wieku, to spotkanie to było faktycznie dla Piły ważne, 

bo seniorzy nie tylko zyskują na znaczeniu jako grupa, która jest coraz większa, ale też staramy się 

wykorzystywać potencjał osób starszych, coraz więcej jest projektów, w których senior się uczy, ale 

są też projekty, w których senior pomaga i uczy młodsze pokolenie, Prezydent dodał, że połączenie 

Domu  Kultury  i  Klubu  Seniora  odbyło  się  z  korzyścią  dla  oferty,  która  w  tej  chwili  jest 

przygotowywana.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że była w jednym z lokali wyborczych, jako członek komisji 

obwodowej, i miała okazję obserwować pewne problemy. Radna powiedziała, że większa liczba 

lokali ułatwia mieszkańcom dojście, ale jest prośba o dobre oznakowanie i promocję nowych lokali, 

ponieważ dwa lokale zbiły się, z ul. Ludowej i z ul. Walki Młodych; ze szkoły muzycznej aż 40 

osób musiało wędrować, bo byli ludzie odsyłani i nie było to przekazywane z wielkimi pretensjami, 

ale stanowiło utrudnienie. Wiesława Sztaba podziękowała mieszkańcom Miasta za to, że Krystyna 

Łybacka uzyskała tak dużo głosów, iż mamy swojego Eurodeputowanego.

Radny Tomasz Pochylski powiedział, że wkradł się mały błąd – obwód głosowania nr 20 - są to 

małe karteczki z mapką, jest podany adres – ul. Bydgoska 23, w gimnazjum nr 5, a na mapkach 

było oznaczenie – przy al. Powstańców Wielkopolskich. Radny poprosił, żeby zwrócić na to uwagę 

w przyszłych wyborach.

Radny  Mieczysław  Karpiński powiedział,  że  lokal  przy  al.  Wojska  Polskiego,  w  szkole 

podstawowej  nr  7,  był  nowym lokalem dla  wyborców z  części  al.  Wojska  Polskiego,  a  wielu 

wyborców przyszło do lokalu przy ul. Kraszewskiego, tych osób było kilkadziesiąt i trzeba z tego 

wnioskować, że nie do wszystkich dotarła informacja.

Radny Marian Barełkowski powiedział, że ma uwagę od komisji, która mieściła się w lokalu przy 

ul.  Różyckiego.  Radny  powiedział,  że  członkowie  komisji  przekazywali  mu  informacje,  że 

mieszkańcy ul. Różyckiego, mieszkający obok lokalu, musieli głosować w szkole podstawowej nr 

5.
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Radny Jacek Bogusławski pogratulował komisjom, które były w szkole podstawowej nr 7, bo tam 

były dwa obwody, a lokale były odpowiednio oznakowane. Radny dodał, że jest zadowolony, iż

w końcu komisje znajdują się w naszych jednostkach miejskich i bardzo blisko domu.  Uwagi są 

cenne, ale trzeba też pochwalić komisje, które obsługiwały wyborców w lokalach.

Piotr Głowski, Prezydent Miasta Piły powiedział, że oczywiście wszystkie uwagi zostały przyjęte 

i  będą  one  na  pewno  brane  pod  uwagę,  jeżeli  chodzi  o  takie  drobiazgi  jak  pomyłka  przy 

przygotowaniu dokumentów, ale Prezydent chciałby uzmysłowić wszystkim, że w związku z tą 

zmianą,  dosyć  dużą  jednak,  mamy  41  obwodowych  komisji,  przygotowano  spersonalizowane 

informacje, czyli 41 wariantów ulotki, którą rozesłano do 26 tysięcy skrzynek w całym mieście

i  było tak,  że ulica z konkretnym lokalem otrzymywała tę a nie inną ulotkę.  Zrobiła to Poczta 

Polska, pod naszym bardzo ścisłym nadzorem, zrobiła to na pewno dobrze, a jeśli do tego dodamy 

plakaty, które wisiały na wszystkich przystankach, informacje w autobusach i jeszcze wiele innych 

działań, to można powiedzieć, że staraliśmy się dać każdemu do ręki kartkę z informacją gdzie 

będzie  głosował,  ale  jest  oczywiście  jeszcze  coś  co  jest  drugą  naturą  człowieka  –  czyli 

przyzwyczajenie i takich osób, które poszły do tego miejsca, w którym do tej pory głosowały na 

pewno było wiele i tutaj nie szukamy winy ani jednej ani drugiej strony, na pewno trzeba zwracać 

na to uwagę i na pewno będziemy o tym jeszcze wielokrotnie przypominać. Następne wybory do 

samorządu będą wyjątkowo skomplikowane, bo będą w nowy sposób przeprowadzone, w nowych 

okręgach  wyborczych,  niezwykle  dużo  pracy  informacyjnej,  żeby to  się  odbyło  w  sposób  jak 

najlepszy i nie utrudniało życia tym, którzy chcą pójść i zagłosować. Prezydent dodał, że nie będzie  

prowadził reklamy, ale pogratulował wszystkim naszym Eurodeputowanym, którzy zdobyli mandat 

z Wielkopolski i cieszymy się,  że jest  tych mandatów 5, a nie 4 – jak pierwotnie, ostatni ruch 

pozwolił nam na odebranie Lublinowi ruchomego mandatu, frekwencja spowodowała, że mamy 

przedstawicieli  właściwie  wszystkich  większych  ugrupowań i  tylko  należy się  cieszyć,  że  tacy 

ludzie tam trafili.

Ad 4.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem

z wykonania budżetu Miasta Piły za 2013 rok.

Skarbnik  Gminy  Piła  Ewelina  Ślugajska, w  formie  prezentacji,  przedstawiła  sprawozdanie 

finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Piły za 2013 rok: – druki nr 815, 

818. oraz  zapoznała  zebranych  z  Uchwałą  nr  SO-0954/26/13/Pi/2014  Składu  Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 8 kwietnia 2014 r. w sprawie wyrażenia opinii 
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o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Piły za 2013 rok – druk nr 816.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski,  informując

o stanowisku Komisji  m.  in.  stwierdził,  że  rozpatrywane sprawozdanie finansowe z wykonania 

budżetu Piły za rok 2013 było procedowane na posiedzeniach wszystkich komisji, w szczególnym 

trybie materiały były analizowane przez Komisję Rewizyjną i Komisję Budżetu i Rozwoju Miasta. 

W trakcie  roku, w budżecie,  dokonywane były liczne zmiany,  Rada Miasta podjęła 10 uchwał,

a  Prezydent,  na  podstawie  upoważnienia  udzielonego  przez  Rade  Miasta,  wydał  15  zarządzeń 

wykonawczych.  Zmiany w budżecie  wynikały  z  dotacji  celowych,  wypracowanych  dochodów, 

odzyskanego podatku VAT z tytułu zrealizowanych inwestycji,  zwiększonych wpływów z tytułu 

czynności  cywilno  –  prawnych,  projektów  unijnych  i  uzyskania  środków  zewnętrznych. 

Przewodniczący stwierdził,  że warto podkreślić płynną realizację budżetu wynikającą z bieżąco 

podejmowanych decyzji o zmianach. W wyniku zmian, dochody wzrosły o kwotę ponad 4.098 tys. 

zł zaś wydatki zwiększono o kwotę ponad 16.298 tys. Powstały deficyt budżetowy w kwocie ponad 

10.435 tys. złotych został sfinansowany przychodami z wolnych środków oraz obligacji. Dochody 

ogółem zrealizowano na poziomie 228.218 tys. zł tj. na poziomie 92,31% w stosunku do planu,

w tym dochody bieżące na poziomie ponad 211.939 tys. - 95,12%, czy dochody majątkowe na 

poziomie 16.279 tys. złotych – to jest 66,72%. Wydatki ogółem zrealizowano w wysokości ponad 

238.654 tys. złotych tj. na poziomie około 92,78%, w tym wydatki bieżące w wysokości ponad 

216.016  tys.  tj.  94,66%,  a  wydatki  majątkowe  na  poziomie  22.637  tys.  tj.  78%.  Analizując 

wykonanie  dochodów  w  ubiegłym  roku  warto  podkreślić  dużą  dynamikę  przyrostu  wpływów

w stosunku do 2012 roku, w odniesieniu do podatku dochodowego od osób fizycznych i od osób 

prawnych,  co  wskazuje  na  wyraźne  symptomy  przyspieszenia  koniunktury  gospodarczej. 

Tradycyjnie nie zostały wykonane dochody majątkowe na poziomie 66,72%, które miały jednak 

duży związek ze sprzedażą nieruchomości, a raczej jej brakiem oraz refundacjami zewnętrznymi, 

pozytywne jest jednak dużo wyższe ich wykonanie niż w ubiegłym roku. Ustosunkowując się do 

wydatków  bieżących,  należy  podkreślić  nadal  duży  udział  wydatków  sztywnych,  związanych

z oświatą i pomocą społeczną. Zadłużenie Gminy Piła na dzień 31 grudnia 2013 roku, z tytułu 

zaciągniętych kredytów i pożyczek długoterminowych oraz emisji obligacji komunalnych, wyniosło 

73.800 tys. złotych, nieznacznie wzrosły też wydatki związane z obsługą długu publicznego – na 

poziomie  90,86% założonego planu,  potwierdzające  słuszność  decyzji  z  2009 roku o  zamianie 

kredytu  na  obligacje,  w  efekcie  mamy  obniżkę  kosztów  obsługi  tego  długu.  Odnotowano 

niekorzystny  trend  przyrostu  należności  o  ponad  16,36%  do  poziomu  22.820  tys.,  a  główną 

przyczyną był wzrost zadłużeń czynszowych w MZGM oraz częściowo z tytułu opłat za wieczyste 

użytkowanie. Przyrost zobowiązań wymagalnych o kwotę blisko 17%, na poziomie12.111 tys., co 

wynika  z  uzasadnionych  płatności,  pochodnych  od  wynagrodzeń,  które  tradycyjnie  są  płacone
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w  styczniu  kolejnego  roku.  Niezwykle  ważny  wskaźnik,  poziomu  zadłużenia  Gminy  do 

wykonanych dochodów, który wyniósł 73.800, stanowił  poziom 32,39% wobec dopuszczalnego 

poziomu 60%, przewidzianego w ustawie o finansach publicznych. Pozytywne opinie Regionalnej 

Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  oraz  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  do  przedłożonego 

sprawozdania oraz dyskusja nad sprawozdaniem podczas obrad Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta, 

były przesłanką do pozytywnego, jednogłośnego zaopiniowania omawianego projektu uchwały. Na 

zakończenie Przewodniczący Lucjan Szutkowski pogratulował Prezydentowi wykonania budżetu

i podziękował Skarbnik Gminy Ewelinie Ślugajskiej za profesjonalizm.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły otworzył dyskusję.

Skarbnik  Gminy  Piła  Ewelina  Ślugajska  odczytała  fragment  opinii  Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej. Ta opinia jest w porządku obrad, a Skarbnik nie zrobiła tego przed prezentacją. 

Skarbnik przytoczyła fragment z opinii RIO, w której skład orzekający „wyraża opinię pozytywną” 

i  dodała,  że stosowna uchwała jest  na stronie internetowej  BIP Miasta  Piły i  została  przesłana 

wszystkim Radnym.

Radna  Małgorzata  Karwacka podziękowała  za  bardzo  dobrze  przygotowaną  prezentację

i  ciekawe  porównania.  Radna  Karwacka  dodała,  że  jako  członek  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju 

Miasta oraz Komisji Rewizyjnej miała okazję, wraz z innymi członkami tych Komisji, spędzić nad 

sprawozdaniem z  budżetu  kilkanaście  godzin.  Małgorzata  Karwacka  pochwaliła  profesjonalizm

i dużą znajomość tematu oraz umiejętność przedstawienia bardzo czytelnie samego budżetu, co nie 

było łatwe, bo nie wszyscy są ekonomistami.

Głosowanie:

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  zapytał  kto  jest  za  przyjęciem 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Piły za 2013 

rok - za przyjęciem głosowało 21 radnych, 1 radny wstrzymało się od głosu. Przewodniczący 

stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie.

Prezydent  Miasta  Piły  Piotr  Głowski  podziękował  Skarbnik  Ewelinie  Ślugajskiej  i  jej 

zespołowi za pracę, którą wykonują na rzecz Miasta.
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Ad 5.

Projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za 2013 rok – druk nr 813.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Piły  Krzysztof  Muchewicz  przedstawił 

Uchwałę Nr 1/2014 Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły z dnia 5 maja 2014 roku w sprawie 

wyrażenia  opinii  o  wykonaniu  budżetu  Miasta  Piły  za  2013  rok  oraz  wniosku  o  udzielenie 

absolutorium Prezydentowi Miasta Piły za 2013 rok (druk nr 817) oraz odczytał Uchwałę Nr SO.-

0955/12/13/Pi/2014  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Poznaniu  z  dnia

9  maja  2014  r.  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady Miasta  Piły

o udzielenie Prezydentowi Miasta Piły absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok (druk 

nr 836), w której Regionalna Izba Obrachunkowa m. in. stwierdziła: „Mając powyższe na uwadze, 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraża opinię, że wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Piły z wykonania 

budżetu za 2013 rok jest należycie uzasadniony i  został podjęty zgodnie z wymogami prawa.”. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że ww. wniosek został przyjęty przez Komisję 

Rewizyjną jednogłośnie.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły otworzył dyskusję.

Krzysztof Muchewicz, przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły powiedział, że 

Komisja spotkała się 5 razy w celu dyskusji nad realizacją budżetu. Przewodniczący Muchewicz 

dodał, że Pani Skarbnik dokonała tego perfekcyjnie, za co należą się jej podziękowania, nie mniej  

jednak,  członkom Komisji  nasunęło  się  kilka  uwag,  niektóre  rzeczy przechodzą  z  roku na  rok

i z kadencji na kadencję. Jeden z wniosków – radnej Marii Miler, w sprawie zaległości dotyczących 

administrowanego  zasobu  mieszkaniowego,  Komisja  analizowała  poddając  pod  rozwagę 

ewentualną  zmianę  polityki  mieszkaniowej.  Krzysztof  Muchewicz  dodał,  że  i  w  przeszłości 

Komisje  Rewizyjne  co  kadencję  analizowały  zaległości  płacowe  mieszkań  komunalnych.  W 

imieniu  Komisji,  Przewodniczący  powiedział,  że  co  roku  to  zadłużenie  wzrasta.  Być  może 

przyczyną jest to, że społeczeństwo biednieje, ale z obserwacji Komisji wynika jeszcze jedna rzecz, 

a mianowicie to, iż jest wiele rodzin, wielu biednych ludzi, którzy ledwo wiążą koniec z końcem

i spłacenie jakiegokolwiek długu jest dla nich rzeczą świętą, a jest wielu takich, których stać na 

płacenie i tego nie robią. Jest to smutne,  bo płacący podatki muszą te koszty pokrywać. Druga 

sprawa, która się nasuwa ze sprawozdania Pani Skarbnik, sam fakt, że my jako Miasto musimy 

dopłacać do oświaty około 43%. Z roku na rok ta sytuacja się nie zmienia, jakby Państwo miało  

oświatę w małym poważaniu, a Radnym wydaje się, że jest to rzecz najważniejsza – wychować 
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młodego  człowieka,  dać  mu  wykształcenie.  Dobrze,  że  nasze  Miasto  stać  na  przeprowadzenie 

remontów,  na  doposażenie  szkół,  ale  chyba  tak  być  nie  powinno.  Przewodniczący  Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Piły podkreślił, że Komisja spotkała się 5 razy, wszystkie zagadnienia były 

bardzo  dokładnie  analizowane,  a  wszelkie  wątpliwości  były wyjaśniane  drogą  mailową  lub  na 

kolejnych spotkaniach z Panią Skarbnik.

Lucjan Szutkowski, przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta powiedział, że chce, 

jako  przewodniczący  Klubu  Radnych  Platformy  Obywatelskiej,  podzielić  się  ogólną  refleksją. 

Radny powiedział, że dyskusja nad sprawozdaniem, które zawiera bardzo wiele danych, statystyk

i słupków może być mało czytelna, ale prawda jest taka, że w ślad za tym szło bardzo wiele działań 

zespołów ludzkich,  którymi  kierował  Pan Prezydent  i  w odczuciu Radnych z Klubu Platformy 

Obywatelskiej,  to co na bieżący rok było przyjęte w planach, zostało bardzo szeroko i rozlegle 

podjęte w realizacji i każdy widzi, że nasze Miasto piękniało w minionym roku, nie tylko z racji 

obchodów 500-lecia, które nadały temu szczególnemu rokowi wyjątkowego splendoru, ale również 

dzięki tym działaniom, dzięki temu, że w Mieście sporo się działo, nie tylko w sferze materialnej, 

ale również duchowej,  kulturalnej,  rekreacyjnej.   Lucjan Szutkowski dodał,  że wsparcie  w tym 

względzie  wynika  absolutnie  z  przeświadczenia,  że  było  dobrze,  a  patrząc  w  przyszłość, 

chcielibyśmy życzyć, żeby było coraz lepiej.

W związku z  brakiem innych zgłoszeń do dyskusji  Przewodniczący  Rady Miasta Piły  Rafał 

Zdzierela  zapytał,  kto jest  za  podjęciem uchwały  w sprawie absolutorium dla Prezydenta 

Miasta  Piły  za  2013  rok,  zgodnie  z  wnioskiem  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Piły,

z zapisem w § 1 „udziela ” - za podjęciem uchwały głosowało 22 Radnych, Przewodniczący 

stwierdził, że Rada jednomyślnie udzieliła Prezydentowi absolutorium za ubiegły rok.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski  podziękował za udzielone absolutorium i powiedział,  że 

„chce się pracować”.

Ad 6.

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania strategii rozwoju miasta Piły do 2035 

roku  zreferowała  Teresa  Jakubowska,  zastępca  dyrektora  Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy 

Europejskich.  Dyrektor  poinformowała,  że  w  uzasadnieniu  wkradła  się  literówka,  w  zdaniu 

„horyzont  czasowy  pozwoli  na  identyfikację  i  wykorzystanie  stojących  przed  miastem  szans 

rozwojowych” jest „przez” zamiast „przed”.  Teresa Jakubowska przeprosiła za pomyłkę i poprosiła 

o poprawienie.
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Lucjan Szutkowski, przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta  powiedział,  że ww. 

projekt został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję, choć były wątpliwości dotyczące długości 

trwania horyzontu czasowego.

Radny Zbigniew Pyziak  zwrócił  uwagę,  że poprzednia  strategia,  której  żywotność  kończy się

w przyszłym roku była uchwalana w latach 2003 – 2004, czyli miała horyzont czasowy 10-letni.

W minionych latach i tak trzeba było wracać do tej strategii i pewne rzeczy zmieniać. Ten nowy 

przedział czasowy to jest ponad 20 lat i Radny uważa, że to jest za duży horyzont czasowy, abyśmy 

dzisiaj przewidzieli co będzie za 10, 15 czy 20 lat. Biorąc pod uwagę perspektywę finansowania 

Unii Europejskiej 2014 – 2020, to jeśli obecną strategię, kończącą się na 2015 roku przedłużymy

o kolejne 10 lat - nic się nie zdarzy, a nie trzeba będzie w kolejnych kadencjach tej strategii bez 

przerwy poprawiać.

Radny Paweł Dahlke  powiedział,  że  zgłaszał  podobne uwagi na posiedzeniu Komisji  Budżetu

i Rozwoju Miasta. W czasie pomiędzy Komisją a sesją Radny próbował szukać innych strategii 

samorządowych o tak długim horyzoncie i nie udało mu się znaleźć. Wiemy co będzie do roku 2020 

– chodzi o ramy finansowe Unii Europejskiej – kolejne są niewiadomą i tę strategię i tak trzeba 

będzie po tym okresie analizować. Wątpliwości Radnego dotyczące roku 2035 wynikały m. in.

z tego, że nawet długookresowa strategia rozwoju kraju jest do roku 2030, a my wykraczamy poza 

te ramy. To, że nową strategię trzeba przygotować nie ulega żadnym wątpliwościom, natomiast ten 

okres jest za długi. Radny Dahlke zapytał czy są w Polsce samorządy, które poza długookresową 

strategię rozwoju kraju wykroczyły.

Dyrektor Teresa Jakubowska powiedziała, że horyzont 2035 rok – to jest 20 lat, nie jest to tak 

dużo – służy określeniu wizji Miasta, jak chcemy widzieć Piłę za 20 lat. Dyrektor zwróciła uwagę,  

że  horyzont  czasowy  jest  do  wyboru  przez  nas,  opracowywane  w  ostatnich  latach  programy 

operacyjne, które złożą się na dokument strategiczny, opracowywane są u nas na 10, kilkanaście lat. 

Teresa  Jakubowska  podała  przykłady  kilku  programów  operacyjnych.  W  2004  roku  został 

uchwalony lokalny program rewitalizacji obszarów powojskowych, a opracowywany był w 2003 

roku, obejmował on horyzont czasowy do 2013 roku; kolejny program rewitalizacji – opracowany 

w 2011, uchwalony w 2012 roku – lokalny program rewitalizacji obszarów poprzemysłowych -do 

2020  roku;  w  2013  roku  Rada  uchwaliła  lokalny  program rewitalizacji  obszarów  miejskich  – 

horyzont czasowy do 2025 roku. Strategia jest dokumentem strategicznym, czyli będzie zawierać 

wszystkie  programy  operacyjne.  Dyrektor  Jakubowska  powiedziała,  że  Poznań  w  2010  roku 

opracował strategię rozwoju miasta do 2030 roku, w minionym roku była ona aktualizowana i przy 

każdym dokumencie strategicznym trzeba mieć świadomość, że co 4, 5 lat i tak się aktualizuje ten 
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dokument.  Jeżeli  chodzi o dokumenty strategiczne dla  rozwoju kraju,  to  dyrektor myśli,  że nie 

musimy się  opierać na  dokumentach krajowych,  one  też  były opracowywane trochę wcześniej. 

Nasza strategia będzie, tak naprawdę, opracowywana w 2015 roku.

Radna Maria Miler powiedziała, że jej nie przeszkadza za bardzo ten okres, gdy słyszy, że nowela 

jest możliwa. Radnej przeszkadza fakt, że temat jest wywoływany praktycznie 2 miesiące przed 

końcem  kadencji.  W  związku  z  kończącą  się  kadencją,  ta  Rada  traci  możliwość  wniesienia 

wszelkich propozycji czy uwag, a następna Rada może być zbyt młoda, żeby ewentualnie mieć 

jakąkolwiek głębszą wiedzę, Radna dziwi się, że temat nie został wywołany na początku tego roku, 

ale jest jak jest.

Radny  Paweł  Jarczak  powiedział,  że  w  tytule  jest  napisane,  że  jest  to  uchwała  w  sprawie 

przystąpienia do sporządzenia strategii, w związku z tym, wcale nie oznacza to, że my będziemy tę 

strategie sporządzać.  Rada oczywiście może, jako ta kończąca kadencję,  nakreślić pewne ramy, 

natomiast z pewnością ten dokument będzie zatwierdzała nowa Rada. Radny Jarczak dodał, że nie 

miałby żadnych uwag co do podjęcia tej uchwały ws. przystąpienia do sporządzenia strategii na 

kolejne lata.

Przewodniczący Lucjan Szutkowski powiedział, że podziela zdanie przewodniczącego Jarczaka. 

Nie  mamy za  dużo  czasu,  musimy pamiętać,  że  jesteśmy przed  nowymi  rozdaniami  środków 

unijnych  i  nie  wykluczone,  że  pod  koniec  tego  roku  rozpoczną  się  już  pierwsze  konkursy 

regionalnych programów operacyjnych, im szybciej ta strategia powstanie, tym lepiej dla naszego 

Miasta  ponieważ  będziemy  lepiej  przygotowani.  Lucjan  Szutkowski  dodał,  że  żyjemy

w społeczeństwie tak mocno zinformatyzowanym i mocno futurystycznym, że tworzenie jakichś 

wizji, opracowanie misji przyszłościowych winno być zaletą w naszym działaniu, tym bardziej, że 

ta  strategia  nie  jest  super  -  planem,  tak  czy  inaczej  będziemy realizować  zamierzenia  Miasta

w ramach dorocznych planów, natomiast  wizje mieć trzeba dokąd zmierzamy,  tym bardziej,  że 

będziemy mieli możliwość, bez względu na to kto w Radzie będzie zasiadał, korygowania w miarę 

upływu czasu.

Radny Zbigniew Kosmatka  powiedział,  że  wraz z  radnym Pyziakiem są jedynymi na tej  sali 

Radnymi,  którzy  mieli  doświadczenia  wdrażania  w  samorządzie  strategii  na  przestrzeni  lat  24 

istnienia  samorządu  w  nowej  formule.  Radni  pamiętają  pierwszą  strategię  opracowywaną

w połowie lat 90., kiedy była to praca quasi - amatorska, ponieważ wówczas nie mając żadnych 

doświadczeń  w  tym  zakresie  w  kraju,  samorządy  przystępowały  własnymi  siłami  do 

opracowywania  tego  dokumentu.  Następna  strategia,  którą  uchwalaliśmy  w  pierwszej  połowie 
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poprzedniego 10-lecia robiona była już w zupełnie inny sposób, siłami profesjonalnymi i pewnie tą 

samą  drogą  będzie  realizowana  ta  strategia,  o  której  mówi  prezentowany  projekt  uchwały,

w związku z czym Radny nie podziela też wyrażanych wcześniej obaw, a konkretne zadania będą 

musiały być nowelizowane, bo różnego rodzaju rzeczy mają wpływ na możliwości realizowania 

założonych celów. Radny Kosmatka powiedział, że ma uwagę dotyczącą ostatnich trzech wyrazów 

uzasadnienia, w przedostatnim zdaniu: „strategia to dokument strategiczny, operacyjny, kreujący 

rozwój Piły i dobrobytu jej mieszkańców”. Radny zapytał czy nie przesadzono przypadkiem w tym 

określeniu,  bo  Radny rozumie  sformułowanie  –  zaspokojenia  potrzeb  –  Gmina  może  tylko  to 

zrobić,  natomiast  to,  jaki  będzie  dobrobyt  jej  mieszkańców  –  będzie  zależało  od  samych 

mieszkańców, a nie od tego co powie na ten temat strategia.

Radna Maria Miler  powiedziała, że to, iż zbliża się nowa perspektywa pozyskiwania środków 

unijnych 2014 – 2020, jest następnym argumentem, zdaniem Radnej, popierającym słowa Radnej, 

że przystąpienie powinno się odbyć co najmniej na początku tego roku.

Radna  Wiesława Sztaba  powiedziała,  że  brała  udział  w  dwóch  zespołach  tworzenia  strategii 

rozwoju i było to coś fenomenalnego, bo były to zespoły ludzkie z różnych profesji, a potem były  

działania  specjalistyczne.  Ten drugi  raz  radna Sztaba  jako radna  powiatowa  tworzyła  pierwszą 

strategię  rozwoju  Powiatu.  Wiesława  Sztaba  dodała,  że  jest  za  tym,  żeby  strategia  zaczęła 

powstawać, bo to jest proces długofalowy, należy się już przymierzać, a potem ewentualnie, jako 

Rada, wnosić pewne zmiany, przesunięcia.

Radny Tomasz Pochylski powiedział, że podziela pogląd radnego Pawła Dahlke. Radny dodał, że 

okres strategii rozwoju trochę wybiega do przodu, a rok 2035 brzmi trochę abstrakcyjnie w czasach 

kiedy myśli się z dnia na dzień, nie wiadomo co będzie jutro i dlatego ten okres jest wydłużony,  

jeśli wcześniejsze strategie były 10-letnie, to ta mogłaby być do 2025 roku.

Dyrektor Teresa  Jakubowska  powróciła  do  horyzontów czasowych  programów operacyjnych. 

Dyrektor powiedziała, że jeśli Radni je przeanalizują, to są one nawet kilkunastoletnie, a programy 

operacyjne charakteryzują się tym, że mówią już o bardzo konkretnych rzeczach, dlatego dyrektor 

prosiłaby,  żeby nie  przerażać  się  tym okresem 19  lat,  tak  naprawdę,  bo  prace  właściwe  ruszą 

dopiero  w  2015  roku.  Teresa  Jakubowska  dodała,  że  obowiązująca  strategia  została  na  tyle 

poprawnie i elastycznie spisana, że zamierzenia aktualnie realizowane i planowane do realizacji, 

wpisują  się  w  tę  strategię.  Teraz  też  nie  ma  obawy,  że  to  co  planujemy,  czy  umowy,  które 

podpisujemy w ramach pomocy technicznej dotyczące inwestycji do roku 2020 – to wszystko się 

mieści w ramach strategii. Strategia ma być opracowywana w sposób ekspercki, nie mniej z dużym 
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udziałem społeczeństwa, będą warsztaty, będziemy się starali włączyć i Radnych Rady Miasta Piły i 

mieszkańców,  będą  także  konsultacje  elektroniczne  i  wszyscy  będą  mieli  możliwość 

wypowiedzenia się jak Piła za lat dwadzieścia będzie wyglądała. Uchwała dzisiaj podejmowana 

służyć  będzie  temu,  że przystąpimy do przeanalizowania  realizacji  strategii,  która  kończy swój 

horyzont czasowy, wstępna analiza już jest zrobiona i dyrektor dodała, że w ponad 80% została ona 

zrealizowana, zostaną wyznaczone zasady na jakich nastąpi wybranie firmy doradczej – jest to czas 

potrzebny do przygotowania prac nad opracowaniem strategii.

Beata  Dudzińska,  zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły  powiedziała,  że  strategia,  z  definicji, 

wyznacza pewne kierunki i jeżeli mamy przed sobą perspektywę następnych 20 lat, to chodzi o to, 

żebyśmy w miarę szeroko zastanowili się nad tym jak chcemy, żeby nasze Miasto wyglądało za 20 

lat, a czymś innym są zadania, które będziemy w ramach tej strategii realizować. Jeżeli przyjąć za 

krótki okres takiej strategii, to zbiegnie się to z zakończeniem niektórych miejskich projektów, bo 

nazywamy  strategicznymi  projektami  m.  in.  takie,  które  są  związane  z  budową  infrastruktury

w strefie  przemysłowej  czy z  budową pilskiej  strefy turystycznej.  My musimy wiedzieć co się 

będzie  działo  dalej  w  pewnych  obszarach  naszego  Miasta  i  to  jest  czas  żeby przedyskutować

i przyszła kadencja będzie musiała się również pochylić nad tą strategią, która nie przekłada się na 

zadania  miejskie  tylko  wyznacza  pewne  ramy  czasowe.  Prezydent  Dudzińska  przyznała,  że 

rzeczywistość  jest  dynamiczna,  ale  tym bardziej  powinniśmy kontrolować czy to  co  się  dzieje

z dnia na dzień zmierza w odpowiednim kierunku,  bo nawet nasze budżety domowe są oparte 

często na wieloletniej strategii, a nie na planowaniu życia z dnia na dzień.

Radny  Mieczysław  Karpiński  powiedział,  że  strategia  jako  dokument  nie  jest  jedynym 

dokumentem strategicznym,  który  Rada  uchwala,  bo  takim dokumentem jest  również  studium 

uwarunkowań  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy,  taką  uchwałę  będziemy 

podejmować w połowie tego roku, samo studium, w swoich założeniach, też odnosi się do strategii.  

Pojawia się pytanie, na ile się zgadzamy na pewną kontynuację tych zapisów, które są w samej 

strategii,  a  na  ile  podnosimy pewne  zmiany.  Radnemu się  wydaje,  że  w tej  kadencji  nie  było 

dyskusji  na  temat  strategii  w ogóle,  ona  była  opracowywana  na  początku lat  2000.,  z  korektą

w 2009 roku. Zmiany w budżetach i planach finansowych w jakiś sposób na pewno korygowały 

pewne elementy strategii – nie była ona w pełni realizowana. Dobrze, że będzie nowa strategia, ale 

Radny też uważa, że ten okres jest za długi, natomiast to jest już kwestia decyzji Radnych.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że dyskusja wykazała, że jego wątpliwości podziela więcej 

Radnych, w związku z czym Radny składa wniosek formalny, aby w treści tego projektu uchwały 

zawrzeć okres 25 bądź 30, aby go skrócić.
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Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  powiedział,  że  po  pierwsze  to  nie  jest 

wniosek formalny, tylko po prostu wniosek, a po drugie Przewodniczący poprosił radnego Pyziaka, 

aby powiedział jak ma brzmieć proponowany zapis §1.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że chodzi mu o tytuł, nie „do 2035”, ale np. do 2030 – tak jak 

strategia państwa i ta sama zmiana w §1.

Głosowanie wniosku:

Za przyjęciem wniosku głosowało 10 radnych, 10 było „przeciw”, a 1 się wstrzymał.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 20 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym 

się”.

Ad 7.

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  położonej  przy  ul. 

Strzeleckiej  w  Pile  przedstawiła  Julita  Mudyna,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami.

Mieczysław  Karpiński,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Głosowanie:

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły w związku z tym, że za szybko zakończył 

głosowanie, zarządził powtórzenie głosowania.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 22 głosami „za”.
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Ad 8.

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  położonej  przy  ul. 

Ludwisarskiej  w  Pile  zreferowała  Julita  Mudyna,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami.

Mieczysław  Karpiński,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Ad 9.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

położonej  przy  ul.  Królewskiej  w  Pile  oraz  udzielenia  bonifikaty  od  ceny  nieruchomości 

przedstawiła Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Mieczysław  Karpiński,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.  Przewodniczący Karpiński 

zwrócił uwagę szczególne warunki umowy.

Radny Janusz Kubiak zapytał czy jest wykonany operat majątkowy do tej nieruchomości.

Dyrektor Julita Mudyna odpowiedziała, że cena nieruchomości zostanie ustalona na bazie operatu 

szacunkowego,  sporządzonego  przez  uprawnionego  rzeczoznawce  majątkowego,  w  zeszłym 

tygodniu została zlecona wycena i będzie ona gotowa w przeciągu dwóch tygodni od zlecenia.

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Jarczak odnośnie §2, ust.  2, punkt 3, o którym wspominał 

Przewodniczący Karpiński, że jeżeli nabywca nie zrealizuje, będzie zobowiązany do zwrotu kwoty 

równej bonifikacie – nastąpi to na żądanie Prezydenta – zapytał czy to trzeba rozumieć tak, że ten 

zwrot będzie obligatoryjny czy tylko w przypadku jeśli Prezydent wystąpi z takim roszczeniem.

Dyrektor  Julita  Mudyna  odpowiedziała,  że  obligatoryjny,  a  Towarzystwo  będzie  pod  ścisłą 

kontrolą, jeżeli chodzi o realizację zamierzeń inwestycyjnych. Termin rozpoczęcia zabudowy został 
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określony na okres czteroletni,  termin zakończenia na okres  sześcioletni.  Co ważne – sprzedaż 

nastąpi  na  rzecz  organizacji  pożytku  publicznego,  na  cel  prowadzonej  działalności  pożytku 

publicznego, te dwie przesłanki muszą być spełnione, w warunkach protokołu z rokowań zostanie 

ściśle  doprecyzowane  jakie  obowiązki  będą  ciążyły  na  stowarzyszeniu,  stowarzyszenie  będzie 

zobowiązane do przedkładania corocznych sprawozdań o postępie prac, oświadczeń, że posiadają 

nadal status organizacji pożytku publicznego i jeżeli nastąpi zabudowa, że będzie to działalność 

prowadzona jako organizacji pożytku publicznego.

Wiceprzewodniczący Paweł Jarczak powiedział, że jak rozumie towarzystwo zgodziło się na te 

warunki i jest to wykonalne.

Dyrektor Julita Mudyna potwierdziła.

Radny Krzysztof Muchewicz powiedział, że z tego co wiemy, to była to sugestia stowarzyszenia. 

Radny zapytał co w sytuacji, gdyby coś się wydarzyło i gdyby ten termin nie został dotrzymany,

a cel jest szczytny.

Dyrektor  Julita  Mudyna  odpowiedziała,  że  jeżeli  warunki  nie  zostaną  dotrzymane,  to 

towarzystwo  będzie  zobowiązane  do  zwrotu  udzielonej  bonifikaty.  Będzie  to  zabezpieczone 

poprzez wpis hipoteki w księgę wieczystą, poza tym mamy też obwarowania wynikające z ustawy

o gospodarce nieruchomościami, jeżeli towarzystwo wykorzysta nieruchomość, w przeciągu 10 lat, 

na inny cel, to wówczas też jest zobowiązane do zwrotu kwoty równej udzielonej bonifikacie po 

waloryzacji.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Głos zabrała Józefa Wiśniewska, Wiceprezes Towarzystwa Pomocy Chorym im. Sługi Bożej 

Stanisławy  Leszczyńskiej  w  Pile.  Wiceprezes,  w  imieniu  własnym,  zarządu  i  członków 

Towarzystwa, podziękowała za decyzję Rady. Odnosząc się do obaw, że być może będzie trzeba 

zwracać udzieloną kwotę, Józefa Wiśniewska powiedziała, że nie po to występowali o środki, żeby 

je potem zwracać, chodziło o to, żeby zapewnić społeczeństwu północnej Wielkopolski opiekę dla 

osób potrzebujących, chorych przewlekle oraz terminalnie. Wiceprezes podkreśliła, że hospicjum 

jest  naprawdę  potrzebne  i  wyraziła  nadzieję,  że  będą  mogli  liczyć  na  dalsze  wsparcie 

zgromadzonych, zarówno jako Radnych jak i mieszkańców Miasta. Józefa Wiśniewska zaprosiła, 
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na koniec, na koncert, który odbędzie się 22 czerwca  w auli PWSZ w Pile.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  powiedział,  że  podejmowanie  takich 

uchwał,  to  dla  Radnych duża  przyjemność  i  odpowiedzialność,  a  pytania,  które  zdawali  Radni 

wynikały z troski o powodzenie tak szczytnego przedsięwzięcia.  Na koniec Paweł Jarczak życzył, 

żeby inicjatywa się powiodła.

Ad 10.

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  położonej  przy  ul. 

Michałowskiego  w  Pile  zreferowała  Julita  Mudyna,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami.

Mieczysław  Karpiński,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  poinformował,  że 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za”.

Ad 11.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  trybie  bezprzetargowym 

nieruchomości  położonych  przy  ul.  Rynkowej,  ul.  1  Maja,  ul.  Buczka  i  ul.  Okrzei  w  Pile 

przedstawiła Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Mieczysław  Karpiński,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  powiedział,  że  ww. 

projekt  wzbudził  pewne  kontrowersje,  bo  nie  było  załączników  mapowych,  po  uzyskanych 

wyjaśnieniach Komisja zaopiniowała projekt większością głosów pozytywnie.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady Miasta Piły poprosił  o  zabranie  głosu prezesa  spółki 

Tarpil Ksawerego Rynia.

Ksawery Ryń, prezes Spółki Tarpil  przedstawił prezentację.
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Radna Wiesława Sztaba  powiedziała, że jakiś czas temu zapoznała się z bardzo niepochlebnym 

dla Tarpilu listem, który otrzymali wszyscy Radni. Radna odwiedziła targowisko, żeby dokładnie 

przyjrzeć się sytuacji. Wisława Sztaba powiedziała m.in., żeby wszyscy ci, którzy chcą niszczyć to, 

co się w Pile tworzy, dostali po łapach. Radna dodała, że pierwsze targowiska w Pile powstały na 

placu Zwycięstwa, potem powstał pomysł stworzenia targowiska w centrum Miasta, a następnie 

utworzono  targowisko  przy  ul.  Ludowej.  Radna,  kierując  słowa  do  skarżącego  się  we 

wspomnianym liście, powiedziała, żeby „się nie wygłupiał” i że jako jedyny chyba został w tej 

spornej części targowiska, bo wszyscy inni przenieśli się z radością w miejsca bardziej dogodne. 

Wiesława Sztaba była na targowisku, rozmawiała z handlowcami i doszła do wniosku, że są oni 

zadowoleni,  a  ta  część  rynku,  która ma być  zagospodarowana,  uzyska nową rangę i  tam nowi 

handlowcy przyjdą lub będzie można przenieść się z powrotem. Na koniec Radna pochwaliła Tarpil  

i życzyła powodzenia.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły  Janusz Kubiak  powiedział,  że  ma pytanie dotyczące 

uzasadnienia,  w  którym  napisano  o  20  latach  na  prowadzenie  targowiska  miejskiego  i  usług 

towarzyszących. Radny poprosił o rozwinięcie zwrotu – usługi towarzyszące.

Prezes Ksawery Ryń wyjaśnił, że chodzi m. in. o niedzielny jarmark pilski, który ruszył 12 maja 

2013 roku i giełdę samochodową, która jest w stadium końcowym, na co wpływ miał rozwój usług 

internetowych i komisów samochodowych. Prezes Ryń przypomniał też o giełdzie ptaków, która 

odbywa się w niedziele.

Radna Maria Kubica  powiedziała,  że jak usłyszała, od kilku lat nie były zmieniane opłaty za 

miejsca targowe, co Radną bardzo cieszy. Maria Kubica dodała, że ma nadzieję, iż ta tendencja 

będzie się utrzymywała jak najdłużej, bo ci ludzie na to zasługują, pracując w każdych warunkach, 

latem w upale i zimą w mrozie.

Ksawery Ryń powiedział, że decyzja o opłatach i podwyżkach zależy od Radnych.

Radna  Maria  Kubica powiedziała,  że  propozycja  wypływa  od  spółki,  a  Radni,  analizując 

materiały, na pewno nie będą za tym, żeby podnosić opłaty.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela powiedział, że należy odnieść się z wielkim 

szacunkiem do zarządców spółki, że mimo nie podnoszenia opłat, udaje się doprowadzić pilskie 

targowisko do takiego kształtu. Przewodniczący dodał, że pilanie mogą być dumni z targowiska. 

Nie  tylko  radną  Sztabę,  ale  też  innych  zaniepokoiły  sygnały  dochodzące  z  targowiska. 
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Przewodniczący spotkał się z handlującymi i może powiedzieć, że poglądy głoszone nie znalazły 

potwierdzenia. Rafał Zdzierela zwrócił uwagę na to, że wiele targowisk w Wielkopolsce padło i że 

nie wszędzie jest taki wysoki poziom kultury handlu jak w Pile, wystarczy przejechać się do Leszna 

czy do pobliskiej Chodzieży. Przewodniczący dodał, że możemy być dumni z tego, że realizując 

odpowiednią politykę, także fiskalną, w trosce o zrównoważony rozwój, dbamy o to, żeby było 

miejsce dla wielkopowierzchniowych obiektów handlowych, ale także dla rodzimego handlu.

Radny Mieczysław Karpiński  powiedział, że życzy kupcom, aby utrzymali swój status, aby to 

miejsce się utrzymało, bo jest bardzo potrzebne. Radny Karpiński zapytał o komunikację między 

MDK a ul. Buczka, jest tam ul. Rynkowa, natomiast brak chodnika dla pieszych, Radny dodał, że 

do dzisiaj  nie ma jasnej deklaracji ani Prezydenta,  ani Prezesa czy ktoś jest w stanie podjąć tę 

inwestycję, a jeśli tak, to w jakim terminie.

Radny  Marian  Barełkowski  powiedział,  że  swego  czasu,  z  inicjatywy  prezesa  Rynia  była 

propozycja, żeby pozostawić do dyspozycji 300 tysięcy,  a Miasto, żeby nie miało już problemu

z utrzymaniem czystości na terenie targowiska każdego dnia. Radny poprosił Ksawerego Rynia, 

żeby powiedział jak sobie daje radę z utrzymaniem czystości.

Ksawery  Ryń  odpowiedział,  że  problem sprzątania  został  uregulowany,  m.  in.  uchwałą  Rady 

Miasta,  która poprzez swą decyzję przekazała  spółce wyższy udział  w inkasie  opłaty targowej,

w związku z tym spółka przejęła sprzątanie całego targowiska i ościennych terenów. Nie wszyscy 

są  zadowolenie  -  handlowcy  prowadzący  działalność  w  pawilonach  handlowych,  natomiast 

targowisko jest czyste.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że bardzo często rozmawia z przedsiębiorcami i Radny jest 

wdzięczny, że Prezes potrafi z nimi rozmawiać i chce rozmawiać. Trzeba rozmawiać i trzeba na 

bieżąco rozwiązywać wszelkie problemy, bo to są miejsca pracy – jak słyszeliśmy w prezentacji to 

jest 900 miejsc pracy. Radny Bogusławski poprosił, w imieniu handlowców, żeby Prezes zastanowił 

się nad jeszcze lepszą promocją targowiska.

Prezydent Miasta Piły  Piotr Głowski  podziękował za  słowa wsparcia  dla  prezesa Ksawerego 

Rynia, bo nie jest łatwo zmieniać świat i rzeczywistość jeśli czasami napotyka się na głosy, które 

powodują, że człowiek ma trudne momenty i zastanawia się gdzie reszta kilkuset zadowolonych,

w  momencie  kiedy  jedna  osoba  niezadowolona  robi  tyle  szumu  medialnego.  Ważne  jest,  aby

w takich momentach wspierać tych, którzy chcą zmieniać nasz świat. Nie zawsze te pojedyncze 

głosy mają racje, a bardzo często są spowodowane różnymi prywatnymi interesami, które ciążą,
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z  reguły  są  one  najgłośniejsze,  bo  reszta  -  zadowolonych  –  się  nie  odzywa.  Zmiany,  które 

obserwujemy od lat są zauważane nie tylko w Pile, ale i w całym regionie, jesteśmy chlubnym 

przykładem tego, jak można było przejść z przysłowiowego łóżka polowego do tego stanu, który 

jest dzisiaj i to wcale nie znaczy, że jesteśmy skansenem, bo tak samo wyglądają targowiska we 

Włoszech, w Niemczech czy we Francji i są chlubą tamtych miast.

Radna Maria Miler  zapytała  prezesa  Rynia czy miejsc pracy przybywa,  ubywa czy jest  stały 

poziom.

Prezes  Ksawery  Ryń  odpowiedział,  że  jeśli  chodzi  o  liczbę  podmiotów  gospodarczych, 

prowadzących  tę  działalność,  to  nie  ubywa  ich,  jest  to  determinowane  ilością  pawilonów 

handlowych,  wprawdzie  jest  fluktuacja,  ale  stosunkowo  niewielka,  zdarzają  się  sytuacje,  że 

pawilony są opuszczane,  ale  w sposób automatyczny przychodzą  nowi  ludzie.   Natomiast  jeśli 

chodzi o handel na otwartej przestrzeni, to w ostatnich latach można było zaobserwować pewien 

ubytek – jeśli chodzi o handlowców, w tej chwili na tym obszarze można zaobserwować pewną 

stabilizację, nie przybywa miejsc wolnych i Prezes sądzi, że taka tendencja się utrzyma.

Radny  Lucjan  Szutkowski  powiedział,  że  nasz  Tarpil  nie  tylko  utrzymuje  się  na  rynku,  ale

i przynosi Miastu dochody, inwestuje i ma plany rozwojowe, co Radnego bardzo cieszy, bo, jak 

przypomniał, przed 25 laty przyczynił się do powstania tej spółki.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za”.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Janusz  Kubiak  zwrócił  uwagę  na  rozbieżność  –  w 

porządku obrad jest  mowa o wynajęciu,  a  w projekcie  uchwały jest  mowa o wydzierżawieniu. 

Janusz Kubiak poprosił o sprostowanie i wyjaśnienie nad czym Radni głosują.

Radca prawny Iwona Królak powiedziała, że w projekcie uchwały jest mowa o wydzierżawieniu.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że to widzimy i dodał, że, jak rozumie, mamy do 

czynienia z oczywistą pomyłką w porządku obrad. Przewodniczący zapytał czy ktoś z Radnych źle 

zrozumiał intencję projektodawcy. W związku z brakiem zgłoszeń, Przewodniczący podziękował 

wiceprzewodniczącemu Kubiakowi za czujność i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.
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Ad 12.

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/233/12 Rady Miasta Piły z dnia 28 lutego 

2012  r.  w  sprawie  lokalnego  programu  wspierania  edukacji  uzdolnionych  uczniów  szkół 

podstawowych  i  gimnazjów,  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina  Piła  (ze  zm.) 

przedstawił dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że 

Komisja jednogłośnie poparła ww. projekt uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za”.

Ad 13.

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/234/12 Rady Miasta Piły z dnia 28 lutego 

2012 r. w sprawie przyjęcia kryteriów, trybu i zasad przyznawania nagród uzdolnionym uczniom 

klas IV – VI szkół podstawowych i klas I – III gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Piła (ze zm.)  dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski.  W 

związku ze zmianami w ustawie o systemie oświaty, które zostały opublikowane wczoraj – czyli 26 

maja i dzisiaj – 27 maja, Dyrektor poprosił o uwzględnienie autopoprawki, aby w ostatnim wersie 

wstępu do uchwały dopisać odpowiednie odniesienie do Dziennika Ustaw – dodatkowe pozycje – 

538 i 598.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że 

Komisja jednogłośnie poparła ww. projekt uchwały, bez poprawek, o których wspomniał dyrektor 

Dzikowski.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za”.

Ad 14.

Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania pomocy materialnej dla studentów i doktorantów.
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Głos zabrał Piotr Głowski, prezydent Miasta Piły dokonując wprowadzenia do tematu. Prezydent 

powiedział,  że  prowadzimy stałą  współpracę  z  trzema pilskimi  uczelniami  wyższymi,  Program 

Studiuj w Pile – dotyczy wielu płaszczyzn, od Juwenaliów poprzez stałą współpracę związaną ze 

wspieraniem  inwestycji,  które  są  realizowane  albo  przez  same  uczelnie,  albo  przez  Miasto.

W pewnym momencie ustalono z władzami uczelni, że będą prowadzone działania zwiększające 

frekwencję  tych,  którzy  starają  się  o  to,  żeby  zostać  studentami  na  naszych  uczelniach,  kilka 

możliwych działań, które w najbliższym czasie chcielibyśmy zrealizować zostało określonych i do 

takich, niedawno zrealizowanych należy przygotowanie projektu zarządzenia w zakresie mieszkań 

dla kadry profesorskiej, która chciałaby się w Pile osiedlić, żebyśmy mogli w przyszłości prowadzić 

studia magisterskie na naszych uczelniach, a dzisiaj propozycja dotyczy wsparcia tych, którzy albo 

w  Pile  zostaną  i  są  naszymi  mieszkańcami,  albo  tych,  którzy  by  chcieli  tutaj  studiować,  my 

jesteśmy w stanie im socjalnie pomóc w opłacie za mieszkanie,  za akademik na terenie Miasta

i trzecia grupa to doktoranci, by kolejna kadra, nasza, miejska miała szansę na polepszanie stanu 

swej wiedzy, a o szczegółach powie dyrektor Sebastian Dzikowski.

Dyrektor  Sebastian  Dzikowski  zreferował  temat.  Dyrektor  zgłosił  też  propozycje  dwóch 

autopoprawek. Pierwsza wynika z oczywistej omyłki, w załączniku nr 3 do tej uchwały, w zapisie 

na pierwszej stronie, pod tabelą w 2 punkcie jest napisane - „ oświadczam, że ukończyłem studia 

wyższe, jednolite magisterskie itd” nie dopisano „ukończyłam” - wersji żeńskiej, w poprzednich 

załącznikach to jest, a w tym nie, dyrektor poprosił o dopisanie. Druga autopoprawka pojawiła się 

po  dodatkowych  konsultacjach  z  władzami  wyższych  uczelni  –  dyrektor  zaproponował  zmianę

w §6 ust. 2, który po zmianie brzmiałby następująco - „stypendium doktoranckie w kwocie do 500 

złotych brutto miesięcznie wypłacane będzie przez czas trwania studiów NIE DŁUŻEJ NIŻ DWA 

LATA,  po  zabezpieczeniu  środków  finansowych  na  ten  cel  w  budżecie  miasta  Piły”.  Studia 

doktoranckie, zgodnie z zapisami prawa, mogą trwać od dwóch do czterech lat, jest też możliwość 

ich wydłużenia, ale skoro mogą trwać 2 lata, to chcielibyśmy promować tych doktorantów, którzy 

w sposób skrupulatny wywiązują się ze swoich obowiązków.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  powiedział,  że  ww. 

projekt  był  szczegółowo  dyskutowany  przez  członków  Komisji  i  wzbudził  wiele  wątpliwości. 

Radni zastanawiali się czy nie straciliśmy 1 głosu w komisji, bo jest 2 przedstawicieli Urzędu i 3 

przedstawicieli uczelni, czy 10 tysięcy zapisane w budżecie będzie kwotą wystarczającą i trzeci 

problem dotyczył wsparcia ze środków Miasta wszystkich uczniów promujących Miasto, chodzi

o  uczniów szkół  ponadgimnazjalnych.  Przewodniczący Bystrzycki  dodał,  że  Radni  pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały.
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Radna Wiesława Sztaba  powiedziała,  że  pozyskiwanie  osób z  zewnątrz  o wysokim poziomie 

wykształcenia nie jest rzeczą nową, bo kiedy budowano szpital specjalistyczny w Pile, to Miasto 

zrobiło wszystko, żeby ściągnąć do Piły lekarzy. Pomysł, żeby pozyskać kadrę naukową jest bardzo 

dobry. Radna dodała, że wnosiła na posiedzeniu Komisji, żeby spróbować rozmawiać z ościennymi 

gminami  na  temat  porozumienia  dotyczącego  dofinansowywania  swoich  studentów.  Zdaniem 

radnej Sztaby może to spowodować wzrost stypendium, a możemy też te środki przeznaczyć na 

inny cel.

Radny Krzysztof Muchewicz powiedział, że propozycja jest bardzo cenna, ale Radny się obawia 

czy nasz budżet to wytrzyma. Radny zapytał czy Prezydent zaproponuje jakąś kwotę z góry czy 

będziemy czekać na poznanie liczby studentów, którzy się zgłoszą i wówczas ten budżet będziemy 

dostosowywać.

Prezydent Piotr Głowski  powiedział,  że  pomysł,  o którym mówiła radna Sztaba nie  tylko się 

pojawił, ale jest też realizowany, bo takie rozmowy już się odbyły, ale są one o tyle trudne, że każdy 

chciałby zepchnąć ten problem na miasto, do którego student pojechał, choć z drugiej strony, każda 

z miejscowości i gmin powinna być zainteresowana przyciągnięciem z powrotem mieszkańca, który 

wyjechał  i  zdobył  wykształcenie.  Prezydent  dodał,  że  kij  ma  dwa  końce  i  w  takiej  sytuacji 

musielibyśmy odpłacić wszystkim innym miastom, w których studiują nasi  mieszkańcy, choćby 

żeby zrobić magisterium czy przeprowadzić przewody doktorskie. Piotr Głowski dodał, że z punktu 

widzenia  premiowania  i  wspierania  tych  najlepszych,  jest  niezwykle  ważne,  żeby ta  więź  była 

utrzymywana przez miasto czy gminę,  z  której  ktoś  pochodzi,  bo to  są  ludzie,  którzy powinni 

wrócić  i  wspierać  intelektualnie  miejsce,  w  którym  się  urodzili.  Prezydent  powiedział,  że  od 

początku było wiadomo, że chodzi o uchwałę, która nie będzie tylko i wyłącznie na papierze, ale 

żeby wdrożyć ją w życie, we współpracy z uczelniami przeprowadzone zostaną symulacje ile osób 

spełni wymagania,  mniej  więcej  już wiemy jakie to są liczby i  mniej więcej wiemy jakie będą 

pieniądze. Prezydent dodał, że możemy to spełnić i że jest to jeden z ważnych stymulatorów, żeby 

nasi mieszkańcy studiowali na miejscu, a po drugie, żebyśmy mieli nie tylko dojeżdżających, ale 

aby oni wynajęli mieszkanie, miejsce w akademiku, bo te pieniądze, które pozostawią, pośrednio, 

do  nas  wrócą,  wrócą  do  budżetu  Miasta,  w postaci  podatku od oficjalnych  umów najmu,  czy 

pieniędzy wydanych wieczorem, których nie ma w momencie kiedy młodzież wyjeżdża z Piły po 

zakończeniu zajęć. To są duże pieniądze i o to warto powalczyć. Piotr Głowski dodał, że w długiej 

perspektywie jest to kolejna inwestycja, a tylko tak należy patrzeć, a nie wydatek bieżący.

.

Radny Zbigniew Pyziak zwrócił uwagę na §2 pkt 1 i 2. Radny powiedział, że wszystkie pilskie 

uczelnie kształcą studentów w stopniu pierwszym, nie mamy uczelni, która by prowadziła studia 
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magisterskie, jak ma się do tego punkt 2., gdzie jest informacja, że „ilekroć w uchwale jest mowa

o  doktorantach,  rozumie  się  przez  to  osoby  odbywające  studia  stacjonarne  lub  niestacjonarne 

trzeciego stopnia w rozumieniu ustawy”. Mówimy o studentach studiujących w Pile.

Dyrektor Sebastian Dzikowski powiedział, że mowa jest oczywiście o doktorantach studiujących 

nie w Pile, mieszkają w Pile, a studiują poza Piłą. W cytowanym przez Radnego paragrafie jest 

zapis, który przewiduje, że jeśli pojawi się taka uczelnia, to będziemy mieli kwestię załatwioną.

Radna Jolanta Lubińska, zwracając się do Prezydenta, powiedziała, że jak rozumie ten meldunek 

nie  musi  być  stały,  ważne,  żeby  był  student  zameldowany.  Radna  powiedziała,  że  zazdrości 

studentom studiującym w Pile, że tak wiele osób się o nich troszczy, szkoda, że nasze dzieci, które 

wyjeżdżają do dużych aglomeracji nie mają tego szczęścia, że o nich się myśli. Radna dodała, że 

zastanawia  się  czy  otrzymanie  tego  stypendium,  o  którym  dzisiaj  Rada  dyskutuje,  wyklucza 

otrzymywanie stypendium przyznawanego przez uczelnię.

Dyrektor Sebastian Dzikowski odpowiedział, że nie wyklucza, to są dwie odrębne sprawy. Jeśli 

chodzi o mieszkanie w Pile, to zapis mówi o tymczasowym zamieszkaniu, więc nie musi być stałe.

Radny Zbigniew Kosmatka poprosił o wyjaśnienie zapisu w §2 pkt 5, gdzie mówi się o tym, że 

pomoc materialna może być przyznana studentowi i podpunkt 2 tego punktu mówi – jest na stałe 

zameldowany w Pile, oczywiście poza stypendium mieszkaniowym, które jest dla ludzi spoza Piły.

Dyrektor Wydziału Oświaty,  Kultury i  Sportu  wyjaśnił,  że  student  może się  ubiegać o dwa 

rodzaje stypendium: stypendium mieszkaniowe i  ono dotyczy wyłącznie tych studentów, którzy 

mieszkają na stałe poza Piłą, a w Pile są tymczasowo, a stypendium akademickie dotyczy tych 

studentów, którzy są mieszkańcami Piły na stałe.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę – za przyjęciem głosowało 18 radnych, przy 1 głosie „wstrzymującym 

się”.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela  powiedział,  że  trzeba  wrócić  do  całej  procedury,  bo  trzeba 

jeszcze przegłosować autopoprawkę. O ile można potraktować jako oczywistą pomyłkę brak wpisu 

dotyczącego formy żeńskiej, o tyle zmianę w §6 ust. 2 trzeba przegłosować.
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Przewodniczący Rady Miasta Piły  zapytał Radnych czy uznają, że możemy przyjąć zmianę, o 

której  mówił  dyrektor  Dzikowski  w  załączniku  3  –  odnoszącą  się  do  formy  żeńskiej  –  jako 

autopoprawkę bez potrzeby głosowania.

Radni wyrazili zgodę.

Katarzyna  Paczyńska,  radca  prawny  powiedziała,  że  należy  przeprowadzić  reasumpcję,  bo 

głosowanie zostało podjęte.

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek dotyczący reasumpcji głosowania jednogłośnie, 20 głosami „za”.

Głosowanie:

Głosowanie wniosku Prezydenta o dopisanie słów - „nie dłużej niż dwa lata”.

Radni przyjęli wniosek 19 głosami „za” i przy 1 głosie „wstrzymującym się”.

Głosowanie uchwały:

Radni podjęli uchwałę 17 głosami „za” i przy 1 głosie „wstrzymującym się”.

Ad 15.

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Wincentego Pola zreferowała Iwona Wojtecka, dyrektor 

Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Opinię Komisji Gospodarki Miejskiej przedstawił  radny Jacek Bogusławski. Radny powiedział, 

że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za”.
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Ad 16.

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Różana Droga zreferowała  Iwona Wojtecka, dyrektor 

Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Radny  Jacek  Bogusławski poinformował,  że  Komisja  Gospodarki  Miejskiej  jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Radny Zbigniew Kosmatka zapytał, w którym miejscu jest usytuowana ta konkretna działka, na 

którą został zgłoszony wniosek.

Dyrektor  Iwona  Wojtecka odpowiedziała,  że  jest  to  właściwie  cała  część  zaprezentowanego 

planu,  od  strony ul.  Żeleńskiego,  licząc  od  południa  –  to  jest  działka  Gminy,  tylko  zabudowa 

istniejąca jest od strony ul. Różana Droga.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za”.

Ad 17.

Projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  pracę  Prezydenta  Miasta  Piły  przedstawiła 

Jolanta Sobieszczyk, dyrektor Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela poinformował, że ww. projekt był omawiany 

przez wszystkie Komisje Rady Miasta, przy czym Radni nie głosowali nad przyjęciem projektu.

Radna Maria  Miler  powiedziała,  że  to  jest  bardzo  trudny temat,  im dłużej  Radna  myśli  nad 

powodem, dla którego ma dzisiaj przed sobą skargę, tym więcej ma wątpliwości. Faktem jest, że 

sama skarga nie ma uzasadnienia, natomiast sprawa, której dotyczy skarga jest związana z różnymi 

tematami, czasowym zamknięciem ulicy czy konsultacjami społecznymi. Maria Miler powiedziała, 

że  jeśli  chodzi  o  konsultacje,  to  ona  rozumie,  że  to  był  debiut  tego  typu  formy,  ale  zmiana 

organizacji ruchu to jest dla Radnej najpoważniejszy argument z powodu którego nie będzie mogła 

glosować „za”, bo nie chodzi o sposób załatwienia sprawy tylko o samą sprawę, która doprowadziła 

do tego, że dzisiaj mamy przed sobą tę skargę. Radna dodała, że miesiąc lub dwa miesiące temu 
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pytała o treść wniosków do projektowanego studium i dostała odpowiedź, że dotyczy rozbudowy 

Galerii  Kasztanowej  z  wjazdem  od  al.  Powstańców  Wielkopolskich.  Takie  są  plany.  Radna 

zastanawia  się  nad  tym,  że  mamy też  dwie  szkoły na  al.  Powstańców Wielkopolskich,  mamy 

budynek do przejęcia przez inwestora – halę bokserską, mamy też do przejęcia przez inwestora 

budynek przy Biedronce – zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego – z przeznaczeniem 

na usługi. Należy się spodziewać już dzisiaj, a nie czekać na wyniki, jak w przypadku skrzyżowania 

ul. 500-lecia i ul. Śniadeckich, kiedy się mówiło w odpowiednim momencie o rondzie, nikt nie 

chciał  słuchać.  Czasami lepiej  stracić i w porę zareagować, bo Radna się obawia,  że głównym 

argumentem, dlaczego błędem jest wprowadzanie jednokierunkowego ruchu na ul. Kossaka, będzie 

zatorowość al Powstańców Wielkopolskich. Zdaniem Marii Miler, to będzie sprawa nieunikniona. 

W poprzedniej kadencji, ilekroć była mowa o zagospodarowaniu terenów leżących przy drogach 

głównych, to zawsze mówiono, że ma być jak najmniej zjazdów z ulicy głównej, tak wypowiadali  

się fachowcy, a my spowodujemy, że te zjazdy będą nasilone. Radna nie może głosować za tym, że 

skarga jest bezzasadna, bo sama sprawa jest bardzo ważna.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że kiedy słucha radnej Miler, to zastanawia się co Rada 

robiła z dwie sesje temu, bo na ten temat była bardzo długa dyskusja. Radny przypomniał, że w tej 

chwili  rozmawiamy  na  temat  skargi.  Na  ostatniej  sesji  Rady  Miasta,  jak  przypomniał  radny 

Bogusławski, Prezydent zadecydował, że w razie konieczności, jeśli na to będą wskazywały wyniki 

badań, istnieje możliwość zrobienia drugiego pasa ruchu.

Rafał Zdzierela przypomniał, że przedmiotem uchwały jest skarga złożona przez Pana Adama C. 

Przewodniczący dodał, że skarżący jest obecny na sesji i że będzie miał on możliwość zabrania 

głosu.  Rafał  Zdzierela  przypomniał,  że  Radni  ustalili,  iż  nie  ma zgodności  w opinii  na  temat 

przyszłości  i  kształtu  tej  ulicy,  natomiast  czegoś  innego  dotyczy  skarga,  skarżący  wnosi,  że 

działania  Prezydenta  doprowadziły  do  całkowitego  zamknięcia  wjazdu  od  al.  Powstańców 

Wielkopolskich,  od  dnia  8  kwietnia  do  16  kwietnia,  skarga  dotyczy  również  przeprowadzenia 

konsultacji z mieszkańcami ul. Kossaka itd.

Radna Wiesława Sztaba  powiedziała, że chce być elegancka w stosunku do Prezydenta, ale nie 

może  w  tej  sytuacji.  Radna  rozważała  dylemat  handlowców  z  ul.  Kosasaka,  ludzi  którzy 

przejeżdżają tamtędy. Radna powiedziała, że zgadza się z wątpliwościami radnej Miler. Wiesława 

Sztaba powiedziała, że nie powinniśmy czekać na wyniki badań, powinniśmy działać już teraz.

Radny Zbigniew Kosmatka  powiedział,  że Przewodniczący przypomniał czego dotyczy skarga

i  głos  Radnego  wpisuje  się  w  ten  element  skargi,  który  traktuje  o  sposobie  przeprowadzania 

28



konsultacji,  a  właściwie  temacie,  który  był  przedmiotem  konsultacji  –  wprowadzanie  ruchu 

jednokierunkowego na jednym z odcinków ul. Kossaka, która to ulica, w jednej części pełni funkcję 

ulicy zbiorczej, od ronda Głuchowskiej aż do końcówki przy zajeździe Rębajło, natomiast w drugą 

stronę jest  ulicą lokalną – to już jest pierwszy element, który powoduje pewne rozterki. Radny 

Kosmatka dodał, że proponuje się rozwiązanie polegające na tym, że ulicę zbiorczą przedłuży się 

do wjazdu na teren Galerii Kasztanowej, a pozostałe 200 czy 300 metrów będzie drogą lokalną, na 

której można zmienić zasady ruchu. W uzasadnieniu, mówiąc o zmienionej formule tego niespełna 

300  metrowego  odcinka,  powołujecie  się  na  dwie  uchwały  –  jedną  z  1999  roku  –  na  temat  

przestrzennego  układu  ulicznego  miasta  i  drugą  –  z  roku 2006 ,  związaną  ze  zmianą  studium 

uwarunkowań i kierunków. Radny przeczytał obie uchwały i w żadnej z nich nie mówi się o tym, że 

na  tym  odcinku  tej  ulicy,  twórcy  tych  uchwał  proponują  inne  rozwiązanie  ruchu  ulicznego. 

Zdaniem Zbigniewa Kosmatki dopiero wniosek do Starosty spowodował, że na tym odcinku, za 

jego akceptacją, może tego typu zmiana nastąpić. Radny nie ma żadnych argumentów przeciw, ale 

chce zwrócić uwagę na jeden element, który pewnie nie był brany pod uwagę, a przynajmniej nie 

występował w dotychczasowych dyskusjach. Stara zasada mówi, że Polak potrafi, pilanin też, bo 

jest Polakiem, radny Kosmatka powiedział, że można sobie wyobrazić jaką sytuację można takim 

rozwiązaniem sprowokować – na wspominanej al. Powstańców Wielkopolskich nagle pojawi się 

nowy kierunek ruchu, na wjeździe między salą gimnastyczną a Sądem zwiększy się ruch tych, 

którzy  będą  chcieli  dotrzeć  do  obiektów  położonych  przy  tym  odcinku,  który  ma  być 

jednokierunkowy i  ten  wewnętrzny  ruch  będzie  stanowił  większe  niebezpieczeństwo  dla  tych, 

którzy  korzystają  z  tego  wnętrza  –  m.  in.  uczniów  STO,  aniżeli  ruch  dwukierunkowy na  ul. 

Kossaka. W kontekście zapowiedzi Prezydenta, że po jakimś czasie można przeanalizować sytuację 

ponownie, Radny proponuje rozważyć czy skórka jest warta wyprawki. Radny Kosmatka zapytał 

czy przypadkiem nie jest tak, że wprowadzenie nowoczesnego, chwalonego na tej sali rozwiązania 

pt. rondo turbinowe, determinuje pewne działania, które są w tym momencie realizowane.

Radny Jacek Bogusławski przypomniał, że bardzo głośno było także przy okazji połączenia Domu 

Kultury i  Klubu Seniora Zacisze.  Wtedy także mówiono, że to przyniesie szkody,  ale w końcu 

zaufaliśmy Prezydentowi i dzisiaj  wiadomo, że są efekty,  jest więcej sekcji i przychodzi więcej  

seniorów, Radny powiedział, że trzeba zaufać Prezydentowi i temu rozwiązaniu, przygotowanemu 

przez specjalistów.

Radny Zbigniew Kosmatka  powiedział,  że kiedy analizuje się pewne cyfry,  to warto spojrzeć

w  nieco  szerszym  aspekcie,  być  może  wzrost  ilości  uczestników  wszelkich  form  aktywności 

seniorów, wynika m. in. z faktu, że przez te 4 lata liczba chętnych do działania seniorów wzrosła, 

bo w naszym Mieście mieszka coraz więcej osób w wieku powyżej tzw. aktywności produkcyjnej.
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Prezydent Piotr Głowski powiedział, że nie chciałby sprowokować dalszej dyskusji na ten temat, 

jakie Prezydent ma stanowisko wyraził  jasno podczas ostatniej  sesji.  Prezydent nie chciałby się 

odnosić  do  niektórych argumentów,  które  padły i  raczej  skupić  się  na  tym jaki  jest  cel  skargi

i sposób postępowania – on jest dosyć oczywisty – jeżeli Radni uważają, że taka dyskusja na tej 

sesji miałaby się dalej toczyć, to Prezydent może w niej uczestniczyć tylko chciałby, żeby Rada, 

jeśli  to  możliwe  sprocedowała  ten  temat,  który  jest  dosyć  prosty  –  czy  naruszono  procedury, 

jesteśmy w takim momencie, kiedy należy ocenić od strony prawnej, a cała reszta dyskusji jest 

debatą społeczną, która z tym nie jest bezpośrednio związana i taki jest wniosek Prezydenta, bo być 

może ktoś z oglądających obrady nie bardzo zrozumie na jaki temat toczy się w tej chwili debata.

Rafał Zdzierela  powiedział, że tak być powinno i bez wniosku Pana Prezydenta, Rada powinna 

debatować na temat skargi.

Radny Krzysztof Muchewicz powiedział, że chodzi o to, żeby decydować czy ktoś ma rację czy 

jej  nie ma, są fachowcy od tego, żeby zdecydować,  natomiast  Radny sadzi,  że zapis ze strony 

skarżących odnośnie niemożliwości skorzystania z przejazdu od 8. do 16. kwietnia jest dla Radnego 

bezpodstawny, ponieważ jeśli coś się chce zrobić, to trzeba to zrobić i tutaj nie ma odwołania. Jeśli 

chodzi o ruch jednokierunkowy, to Radny jest tam stałym użytkownikiem i zastanawia się czy nie 

zacznie się tak, że będą przejazdy i skróty przez podwórka, a na pewno będzie skrót przez Galerię 

Kasztanową.

Radny Lucjan Szutkowski  powiedział, że w skardze są dwie kwestie, strona formalna – co do 

której  nie  ma  cienia  wątpliwości,  że  moglibyśmy zarzucić  Prezydentowi  zaniedbanie  jeśli  nie 

odbyłby konsultacji, nie uzyskał stosownych pozwoleń, zamknąłby te ulice niezgodnie z prawem. 

Ta strona formalna nie jest problemem, ale w tle jest dyskusja na temat problemów związanych

z  funkcjonalnością  zamierzeń  w  zakresie  zagospodarowania  tej  przestrzeni  drogowej.  Radny 

Szutkowski powiedział, że Radni nie są fachowcami, żeby rozstrzygać tę sprawę na sali sesyjnej.  

Lucjan  Szutkowski  namawiałby  Prezydenta,  żeby,  zanim  jakieś  działania  zostaną  rozpoczęte, 

doprowadził  do  spotkania  z  projektantami,  w którym by wzięli  udział  wszyscy zainteresowani 

Radni  i  pamiętajmy o tym co powiedział  na  ostatniej  sesji  Prezydent  Głowski,  że  te  działania 

inwestycyjne nie wykluczają możliwości zmiany przebiegu ruchu, gdyby dzisiejsze założenia nie 

sprawdziły się.

Radna  Jolanta  Lubińska  powiedziała,  że  w  odróżnieniu  od  przedmówcy,  namawia 

Przewodniczącego do powrotu do 17. punktu porządku obrad.
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Radny  Janusz  Kubiak  powiedział,  że  ma  pytanie  związane  z  uzasadnieniem  i  w  związku

z  powołaniem  się  na  art.  227  KPA,  który  mówi,  że  przedmiotem  skargi  może  być

„w szczególności...”.  Radny poprosił  o  wyjaśnienie  zwrotu  „w szczególności”,  czy  wyliczenie

w przepisie jest pełne, czy może być również inne i szersze, nie obejmujące tego zapisu w KPA.

Iwona Królak, radca prawny odpowiedziała, że katalog naruszeń określony w art. 227 KPA nie 

jest  katalogiem  zamkniętym,  określenie  „w  szczególności”  oznacza,  że  katalog  ma  charakter 

przykładowy,  przedmiotem skargi mogą być więc również inne okoliczności,  z  których wynika 

niezadowolenie z działania lub zaniechania organu.

Pan Adam C. powiedział, że dla niego to jest skarga uzasadniona, chociażby dlatego, że zamknięto 

drogę, a żadnych przedsiębiorców na tym krótkim odcinku nie powiadomiono, po trzech dniach 

otrzymali kartkę z wodociągów, że droga będzie zamknięta, przez te 6 czy 7 dni, kiedy droga była 

zamknięta, firmy poniosły bardzo duże straty,  o tym się też nie mówi.  Odnosząc się do tematu 

konsultacji,  Pan  C.  powiedział,  że  firm,  o  których  mowa,  jest  prawie  20,  jeśli  byłyby  takie 

konsultacje  zrobione,  to  nie  sposób  nie  trafić  do  20  firm,  do  ludzi,  którzy  mieszkają

w budynku  12  a,  b,  c  też  ktoś  powinien  trafić,  a  takie  konsultacje  nie  były  przeprowadzone. 

Mieszkańcy i uczestnicy drogi poprosili o zrobienie listy – protestu do Pana Prezydenta po to, żeby 

pokazać,  że  przedsiębiorcy  nie  są  sami,  w  tej  chwili  jest  940  podpisów  –  mieszkańców

i uczestników ul. Kossaka, dodatkowo 34 firmy i  511 internautów poparło ten protest, są też osoby, 

które nie przyjechały,  ale też popierają sprawę – około 36, których nie otrzymali  - około 1245 

podpisów, które są tutaj i reszta dołączy. Jeśli chodzi o zamiejscowych – to są to 193 osoby, to są  

ludzie, którzy jeżdżą do pracy, do Urzędu Skarbowego, do Philipsa, do hurtowni i rodzice dzieci ze 

szkoły,  której  Pani  Dyrektor,  nie  wiedzieć  dlaczego,  zrezygnowała  z  protestu.  Są  też  osoby

z jednorodzinnych domków, występujący na sesji Pan, przedstawiał się jako reprezentujący domki, 

a na dzisiaj są podpisy i są głosy, że się nie zgadzają na ulicę jednokierunkową., są to: ul. Lelewela. 

ul.  Wieniawskiego, ul.  Rodakowskiego, ul.  Michałowskiego, ul.  Chodkiewicza itd.  Wracając do 

zamknięcia ulicy na parę dni, bez powiadomienia, Pan Adam C. powiedział że szkoda, iż nikt się 

nie pofatygował w pierwsze dni, kiedy tam się działy dantejskie sceny, nawet straż pożarna jechała 

na sygnale, nie była poinformowana i musiała wracać, było tak makabryczne oznakowanie, że tir,  

który  się  zawiesił  na  korzeniach  stał  dwa  dni,  a  już  od  salonu  Forda  były  korki.  Adam  C.,

w  imieniu  protestujących,  poprosił  wszystkich  Radnych  i  wszystkich  innych,  żeby jeszcze  raz 

wrócili do tego tematu i może jeszcze raz zagłosowali nad tym problemem, bo to jest bardzo duży 

problem, dla wszystkich reprezentowanych przez niego.
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Rafał Zdzierela powiedział, że otrzymał pismo od Pana Adama P. zainteresowanego tym tematem, 

z prośbą o przedstawienie jako argumentu w tej dyskusji. Pan Piszczek nie mógł być obecny na 

sesji  i  prosił  o  przedstawienie  na sesji  tego pisma.  Przewodniczący Rady Miasta  Piły odczytał 

zebranym treść pisma.

Pan Adam C. powiedział, że autor cytowanego listu miał zgodę od mieszkańców, kiedy to nie było 

jeszcze w 100% zasiedlone, teraz Pan C. ma podpisy osób, które tam mieszkają, że mieszkańcy nie 

dawali zgody na reprezentowanie.

Radna Wiesława Sztaba zaproponowała, żeby zrobić w tym miejscu deptak.

Radny Zbigniew Kosmatka  przypomniał,  że  zadał  pytania  związane z  zapisami  w decyzjach, 

które były podejmowane przez Radę, a do przypomnienia tego skłoniło Radnego jedno z ostatnich 

zdań listu, który był uprzejmy Pan Przewodniczący odczytać, gdzie piszący mówi o pomyśle, który 

funkcjonował już 15 bądź więcej lat. Przy okazji radny Kosmatka przypomniał, że jeszcze mniej 

więcej 17 lat temu w tym samym rejonie gdzie m. in. mieszka autor tego pisma były wojskowe 

ogrody działkowe i nie było żadnych domów.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że gdyby zaczął odpowiadać, to zrobiłby to, o co prosił, żeby 

nie robić. Prezydent powiedział, że to jest debata społeczna, a nie na temat uchwały, możemy ją 

przenieść i  kontynuować nawet  na tej  sesji.  Prezydent  powiedział,  że  nie  będzie łamał  zasady,

o przestrzeganie której wnosił.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że łatwiej by mu było podejmować decyzję gdyby to był protest 

mieszkańców,  bo  swoje  zdanie  Radny  wyrażał,  że  ta  jednokierunkowa  ulica  Kossaka  nie  jest 

rewelacyjnym pomysłem, natomiast ma to formułę skargi i tego się trzymajmy, aczkolwiek zgodnie 

z  tym art.  227  przedmiotem,  skargi  może  być  –  w  szczególności  zaniedbanie  lub  nienależyte 

wykonanie zadań przez właściwe organy albo przez ich pracowników, naruszenie praworządności 

lub interesów skarżących itd. Odnosząc się do tematu zamknięcia ulicy, radny Dahlke powiedział, 

że  jeżeli  droga  jest  zamknięta  z  powodu  awarii,  to  mamy  do  czynienia  a  okolicznościami 

zewnętrznymi, a w tym przypadku jest konkretny zarzut i stąd gorąca prośba Radnego, żeby w tym

temacie, Pan Prezydent albo osoby odpowiedzialne były uprzejme kilka zdań powiedzieć. Radny 

Paweł Dahlke zapytał jakie są procedury w tym zakresie.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski powiedział, że jego odpowiedź pokrywa się z tym, co Radni 

mają w uzasadnieniu,  że od strony formalnej  zostało to  dopełnione,  Prezydent  dodał,  że  mówi
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w  imieniu  wykonawców,  którzy  to  przygotowywali,  bo  tak  naprawdę  MWiK  tę  inwestycję 

realizował, do decyzji Radnych należy osąd i nie wystąpiły żadne z przesłanek, o których mowa

w piśmie.

Przewodniczący  Rady  Miasta przypomniał,  że  treść  tego  pisma  jest  wyznacznikiem

w procedowaniu.

Radny Paweł Dahlke zapytał obecnego na sali prezesa MWiK-u czy była jakaś informacja i czy są 

odpowiednie procedury, może prawnie takiego wymogu nie ma. Radny zapytał czy jeżeli mamy 

planowane zamknięcia drogi, nie z powodu usterki, to czy osoby funkcjonujące przy tej  drodze 

muszą być poinformowane.

Mariusz  Bednarczyk,  prezes  spółki  MWiK  odpowiedział,  że  zawsze  w  przypadkach  kiedy 

prowadzą  takie  inwestycje,  gdzie  zamykane  są  choć  w  części  pasy  drogi  czy  planowane  jest 

zamykanie, prawo obliguje spółkę do tego, że musi zostać opracowany i uzgodniony przez wiele 

instytucji plan organizacji ruchu na czas robót i taki plan był oczywiście przygotowany, wszystkie 

instytucje pozytywnie się wypowiedziały, mało tego, akurat przy tej inwestycji dodatkowo Prezes 

Mariusz Bednarczyk polecił, aby służby MWiK-u rozwiesiły i nawet wręczyły osobiście osobom 

prowadzącym działalność gospodarczą a tamtym rejonie, dodatkowe ogłoszenia o tym, że nastąpi 

częściowe zajęcie pasa drogowego w danych dniach.

Pan Adam C. zapytał dlaczego w takim razie zainteresowani otrzymali tę informację po 3 dniach, 

kiedy już było rozkopane i dlaczego w takim razie straż pożarna nie była powiadomiona, że tam nie 

ma przejazdu.

Prezes Mariusz Bednarczyk powiedział, że nie wie o jakim braku przejazdu dla straży pożarnej 

mówi Pan C., bo plan organizacji ruchu przewidywał przejazd tamtą ulicą, służby straży pożarnej 

również  są  stroną  przy  uzgadnianiu  projektu  organizacji  ruchu  i  ten  projekt  pozytywnie 

zaopiniowały.  Natomiast  jeśli  chodzi  o  pytanie  –  dlaczego  dopiero  po  3  dniach,  to  Prezes 

powiedziałby inaczej, że spółka wyszła z dodatkową informacją już po 3 dniach, ponieważ nie mieli 

obowiązku każdego osobiście zawiadamiać.

Radny Paweł Dahlke, zabierając głos w kwestii formalnej, powiedział, że w związku z tym, że ta 

skarga dotyczy pewnego problemu, co do którego Radni nie są zgodni, Radny, żeby mieć czyste 

sumienie podczas głosowania, bierze za dobrą monetę słowa Prezydenta o tym, że głosujemy stricte 

formalnie – skargę, natomiast do tematu, do jednokierunkowej ul. Kossaka, jeszcze wrócimy. Jeśli 
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Prezydent potwierdzi, to Radny będzie miał czyste sumienie.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że podobnie zrozumiał deklarację Prezydenta i że 

można przystąpić do procedury.

Głosowanie:

Za  podjęciem  uchwały  głosowało  14  radnych,  przy  2  głosach  „przeciw”  i  2  głosach 

„wstrzymujących się”.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad Rady Miasta Piły.

Ad 18.

Projekt uchwały w sprawie utworzenia 4 okręgów wyborczych na obszarze Gminy Piła dla wyboru 

Rady Powiatu w Pile zreferował sekretarz Gminy Piła Roman Szarzyński.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  poinformował

o pozytywnej opinii Komisji.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 16 głosami „za”.

Ad 19.

Informację  z  realizacji  uchwał  Rady  Miasta  Piły  za  2013  r.  omówiła  dyrektor  Wydziału 

Organizacyjno – Prawnego Dorota Bojaczuk.

Ad 20.

Sprawozdanie  z  prac  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Piły  za  rok  2013  przedstawił 

przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły Krzysztof Muchewicz.
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Radny Zbigniew Pyziak  powiedział,  że nie wie czy do przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

dotarła informacja związana z kontrolą w Inwest Parku. Na stronie 2. jest informacja, że kontrola 

została przeprowadzona 27 grudnia 2013 roku, na podstawie upoważnienia z tego samego dnia,

a zakończona 1 października 2013 roku. Radny powiedział, że już na Komisji zgłaszał ten problem 

i dlatego teraz o tym mówi.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Krzysztof  Muchewicz  odpowiedział,  że  nie  dotarła  do 

niego ta informacja, jest to do poprawienia.

Radny  Włodzimierz  Bystrzycki  powiedział,  że  ten  wniosek  zgłaszał  radny  Pyziak

i  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  miał  poprosić  przewodniczącego  Muchewicza 

przedtem,  żeby  poprawił  taki  błąd  techniczny.  Przewodniczący  Bystrzycki  powiedział,  że 

zapomniał i przeprosił.

Ad 21.

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie Gminy Piła Programu „Rodzina Trzy Plus” 

zreferowała  Danuta  Nowak-Bogusławska,  kierownik  Biura  Prezydenta.  Kierownik  zgłosiła 

autopoprawkę do projektu uchwały, polega ona na wykreśleniu słów ‘oraz zwolnień” w paragrafie 

2,  pkt 2. Jest  to omyłka w zapisach i  niespójność między zapisami w wymienionym wcześniej 

paragrafie i paragrafie 5, pkt 3.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta poprosił o powtórzenie.

Danuta Nowak-Bogusławska powtórzyła.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych powiedział, że Komisja 

zaopiniowała  projekt  uchwały  10  glosami  „za”  i  przy  1  głosie  „wstrzymującym  się”. 

Przewodniczący  dodał,  że  wydaje  się,  iż  działanie  Rady  w  celu  ułatwienia  życia  rodzinom,

w których jest co najmniej troje dzieci, jest takim samym działaniem jak stworzenie Pilskiej Rady 

Seniorów, którą jeszcze krytykują niektórzy Radni. Włodzimierz Bystrzycki powiedział, że dzisiaj  

minister Władysław Kosiniak-Kamysz przedstawił projekt Ogólnopolskiej  Karty Dużej Rodziny. 

Karta ta przewiduje, że będą zniżki dla rodzin w instytucjach publicznych jak i na usługi oferowane 

przez podmioty prywatne i obejmą one 3,4 miliona osób, od lipca będzie kolejna zniżka, może być 

zniżka  na  kolej.  Karta  Dużej  Rodziny,  która  jest  dzisiaj  dyskutowana ma  być  ułatwieniem dla 

rodzin w dostępie dla kultury,  sportu i  rekreacji,  ma obniżyć koszty comiesięcznych wydatków 
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dużych rodzin i ma umożliwić aktywne spędzenie czasu. Liczy się na to, że do współpracy zgłosi 

się szereg firm prywatnych, które zaoferują atrakcyjne zniżki. To co dzisiaj proponuje Ministerstwo 

Pracy i Polityki Społecznej już jest realizowane w blisko 100 gminach, które starają się pomóc 

rodzinom i my też dzisiaj występujemy z projektem takiej uchwały i jeżeli Radni to zaakceptują, to 

też będziemy się starali pomóc, aby tym rodzinom się łatwiej żyło. Dla przykładu, łódzka Karta 

obejmuje zniżki na: basen,  lodowisko, teatr  i  na komunikację miejską,  a w Warszawie rodzina, 

która  ma  czworo  dzieci  ma  bezpłatne  przejazdy  komunikacją  miejską.  Minister  zaproponował 

dzisiaj  20% na bilety,  basen,  korty tenisowe,  siłownie,  lodowiska,  prowadzone przez Centralne 

Ośrodki  Sportu,  jest  propozycja,  aby  w  tej  Karcie  było  50%  opłaty  za  zwiedzanie  Stadionu 

Narodowego, 40%  mniej za wejście do podległych Ministerstwu Obrony Narodowej muzeów, będą 

zniżki  przy  zakupie  biletów  na  kolej  i  tańsze  wydawanie  paszportów.  To  będzie  ujęte

w  propozycjach  Karty  Dużej  Rodziny.  Od  16  czerwca  wnioski  mogą  składać  zainteresowani

w gminach, natomiast od lipca te Karty mają być bezpłatnie dożywotnie dla rodziców, którzy mają 

powyżej  3  dzieci,  dla  dzieci  do  lat  18,  a  do  24  –  jeśli  się  uczą.  To  się  pokrywa  z  tym,  co  

zaproponował Pan Prezydent, że chcemy zacząć pomagać rodzinom w oparciu o Kartę.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski powiedział, że o tym projekcie była mowa jakiś czas temu,

a dzisiaj idealnie wpisaliśmy się naszym trybem pracy w awangardę gmin, bo te ponad 100 gmin na 

dwa i pół tysiąca, które w Polsce istnieje, oznacza, że nadal jesteśmy na etapie początkowym. Piotr 

Głowski dodał, że jest pewien, iż ta bardzo konkretna pomoc, w pieniądzu, ale też promująca dużą 

rodzinę  będzie  działaniem,  które  pozwoli  szczególnie  tym  rodzinom,  które  do  tej  pory  były 

traktowane jak rodziny gorsze, zająć należyte miejsce, że będzie to podkreśleniem ich wartości, że 

będzie uzasadnieniem dla tego, żeby posiadać jak największą liczbę dzieci, szczególnie biorąc pod 

uwagę te wszystkie kłopoty, o których mówimy nie tylko w Polsce, ale w całej Europie – związane 

z  demografią.  Prezydent  powiedział,  że  staramy  się  przygotować  produkt,  który  będzie  już 

uniwersalny, to będzie na pewno jedna z pierwszych Kart, która będzie miała działanie na poziomie 

zarówno Gminy,  ale  również  samorządu wojewódzkiego,  bo takie  przygotowania były również 

czynione, Prezydent nie zna stanu na dzisiaj – jak to wygląda w województwie, ale ma nadzieję, że 

do momentu kiedy my będziemy gotowi z wdrożeniem, to również oni stosowne działania podejmą 

i  wreszcie - na poziomie krajowym. Mówiąc obrazowo – komuś, kto jedzie z domu w Pile do 

Warszawy  i  pochodzi  z  takiej  rodziny  –  da  szansę  na  ulgę  w  autobusie  MZK,  w  pociągu 

regionalnym,  marszałkowskim  do  Poznania  i  w  intercity,  którym  pojedzie,  korzystając  z  ulgi 

krajowej. To na pewno są bardzo realne pieniądze, oszacowaliśmy – jak powiedział Prezydent – 

nasz udział na około pół miliona złotych i tyle, można powiedzieć przekażemy, stosując różnego 

rodzaju  ulgi,  rodzinom.  Współpraca  między  gminami  naszego  subregionu  doprowadzi  do 

porozumień, które zostaną podpisane z sąsiadami w zakresie takich samych ulg dla mieszkańców 
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okolicznych gmin, bo przecież nie ma powodu by taka rodzina, która mieszka w sąsiedniej gminie 

nie  korzystała  z naszych obiektów, to  jest  tylko kwestia rozliczania się pomiędzy samorządami

i nad tym również trwają prace. Jeśli do tego dodamy podmioty prywatne, które już się zgłosiły,  

mamy dosyć dużo podmiotów, które chciałyby taką ulgę respektować, to bliski jest taki moment 

kiedy nie będzie „trendy” nie akceptować Karty Dużej Rodziny również prowadząc działalność 

gospodarczą na terenie naszego Miasta.

Radna Teresa Kasior  powiedziała, że, jak rozumie, będzie wykaz instytucji, które będą tę ulgę 

respektować, ale ta lista będzie otwarta i jeżeli ktoś będzie chciał się włączyć, to droga dla niego 

będzie otwarta.

Radny Mieczysław Karpiński powiedział, że w ubiegłym roku Pan Prezydent był organizatorem 

konferencji poświęconej tematowi dużych rodzin. Na tej konferencji radny Karpiński miał okazję 

rozmawiać z Panią Joanną Krupską, znaną z obrony praw rodzin wielodzietnych, która powiedziała, 

że dla tego typu rodzin byłoby najlepiej, gdyby one były zwolnione w ogóle z płacenia podatków

i wówczas mogłyby same kształtować spełnianie swoich oczekiwań. Ponieważ takie rozstrzygniecie 

fiskalne jest, na dzisiaj, trudne do osiągnięcia należy przyklasnąć faktowi, że problem gwałtownego 

spadku demograficznego w Polsce został zauważony przez rząd i próbuje się temu przeciwdziałać

i tak Radny postrzega ten program.

Radna Magdalena Zgiep-Porzucek  zapytała  jaki  jest  przewidywany termin  wprowadzenia  tej 

Karty.

Radny Paweł Dahlke zapytał kiedy dowiemy się jakichś konkretów. Radny dodał, że rozumie, iż 

nie mamy wpływu na instytucje prywatne, które się zgłosiły czy będą się zgłaszać, ale o naszych 

instytucjach już chyba wiemy, jakie i na jakich zasadach przystąpią do akcji. Radny Dahlke zapytał 

też czy ulgi będą wzrastać wraz z ilością dzieci.

Radny Włodzimierz Bystrzycki zapytał czy Prezydent powoła zespół ds. Karty i czy wejdziemy 

do Związku Dużych Rodzin.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że wtedy, kiedy były rozpoczynane prace wydawało się, że 

propozycja rządowa jest bardzo odległa, w międzyczasie wielkopolski samorząd rozpoczął bardzo 

szybko  procedowanie  i  zaczęły  się  prace  na  poziomie  rządowym,  w  związku  z  tym  dzisiaj 

Prezydent nie odpowie jak to będzie wyglądało na pewno, ale skoro jest szansa na to, żeby wydać 

ostatecznie  jedną  Kartę  i  żeby  była  ona  na  poziomie  najwyższym,  czyli  krajowym,  to,  jak 
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powiedział Piotr Głowski, będziemy się starali, żeby to była Karta ogólnopolska, której elementem 

będzie  oferta  lokalna.  Oznacza  to,  że  po  podjęciu  przez  Radę  uchwały,  zwrócimy  się  do 

ministerstwa z pytaniami o terminy, o procedurę wdrożenia tego projektu po stronie rządowej, jeżeli 

on nie będzie zbyt odległy, bo – jak przypomniał Prezydent – powiedzieliśmy sobie, że uchwała 

będzie w pierwszej połowie roku i tak się dzieje, a wdrożenie będzie w drugiej połowie roku; to 

terminu na pewno dotrzymamy, a będziemy się starali tak szybko, jak to tylko możliwe tę Kartę 

uruchomić,  ale  jeżeli  będzie  informacja,  że  Karta  rządowa  będzie  na  poziomie  września  czy 

października, to racjonalne będzie, aby poczekać i zrobić jeden dokument, a nie wołać kogoś za 

kilka miesięcy, żeby oddał naszą Kartę miejską i wydawać mu kolejną. Ciąg dalszy stanowi także 

to,  jak promować tę Dużą Rodzinę,  bo nie chodzi tylko o system ulg, bo może to być też nie 

finansowe działanie, wydaje się, że Gminna Rada Działalności Pożytku Publicznego, miejsce, które 

gromadzi ludzi z bardzo różnych środowisk plus obecność Radnych na tych spotkaniach – to może 

być najlepsze forum do debaty. Uchwała i symulacje wynikają z propozycji składanych przez MZK, 

Centrum Kultury, MOSiR, Aquapil, ale to jest kwestia otwarta, Prezydent też się zastanawia czy 

dywersyfikować to, czy trzecie i czwarte dziecko – to inna ulga, a być może od piątego nie ma

w ogóle opłaty, bo zupełnie inna jest sytuacja rodziny sześcioosobowej, dziesięcioosobowej i takiej, 

która  ma  trójkę  dzieci  –  posiadając  ten  sam  poziom  wynagrodzenia,  należałoby  to  pewnie 

uwzględniać.  Po  podjęciu  uchwały  na  pewno  będzie  to  tematem  otwartego  forum.  Prezydent 

zaprosił wszystkich chętnych, którzy chcieliby w tym uczestniczyć, bo wiadomo, że głosy będą się 

ścierały,  ale  liczy  się  skutek,  żebyśmy  zrobili  to  szybko  i,  w  miarę,  spełniając  oczekiwania 

wszystkich uczestniczących w tej dyskusji, a najbardziej zainteresowani – rodzice dużych rodzin 

będą nam służyć największą radą, bo to oni wiedzą najlepiej czego im potrzeba.

Przewodniczący Rady Miasta Piły zarządza głosowanie.

Danuta Bogusławska powiedziała, że Rada musi też przegłosować autopoprawkę.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że nie wie i że, jak zrozumiał, nie 

miało  to  znaczenia  merytorycznego,  tylko  wynikało  z  odpowiedniego  czytania  w  kontekście 

pozostałych paragrafów.

Radca prawny Iwona Królak powiedziała, że konieczna jest reasumpcja.

Głosowanie reasumpcji:

Radni przyjęli wniosek o reasumpcję jednogłośnie – 20 głosami „za”.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę wraz z autopoprawką jednogłośnie – 19 głosami „za”.

Ad 22.

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  nieruchomości  położonej  przy  ul.  Komuny  Paryskiej

w Pile w związku z realizacją roszczenia wynikającego z art.  209a ust.  1 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami omówiła Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Mieczysław  Karpiński,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za”.

Ad 23.

Projekt uchwały w sprawie nabycia do zasobów Gminy Piła nieruchomości gruntowej położonej 

przy  ul.  14  Lutego  w  Pile  zreferowała  Mudyna,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami.

Mieczysław  Karpiński,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 17 głosami „za”.

Ad 24.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  oraz  przyznania  pierwszeństwa

w nabyciu budynku użytkowego (garażu) położonego przy ul. Krynicznej w Pile na rzecz najemcy 

zreferowała Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.
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Mieczysław  Karpiński,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za”.

Ad 25.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  oraz  przyznania  pierwszeństwa

w nabyciu budynku użytkowego (garażu) położonego przy ul. Krynicznej w Pile na rzecz najemcy 

zreferowała Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Mieczysław  Karpiński,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za”.

Ad 26.

Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 – 2024 przedstawiła 

Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła. Skarbnik poinformowała o autopoprawce, którą Radni 

otrzymali  wczoraj,  a  która  dotyczy  przekazania  środków  finansowych  przez  Wojewodę 

Wielkopolskiego  –  33.400  złotych  –  na  zadanie  związane  z  utrzymaniem i  remontem grobów

i  cmentarzy wojennych.  W związku z  tym,  że  ta  decyzja  wpłynęła  w czasie  trwania  Komisji,  

autopoprawka jest  konieczna,  środki te zostają zapisane zarówno po stronie dochodów jak i  po 

stronie wydatków, zgodnie z celem przeznaczenia i w zakresie WPF dotyczą przede wszystkim 

załącznika nr 1.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt jednogłośnie pozytywnie, z wyłączeniem autopoprawki.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za”.

Ad 27.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  2014  rok  przedstawiła  Ewelina 

Ślugajska,  skarbnik  Gminy  Piła.  Skarbnik  powiedziała,  że  jeśli  chodzi  o  autopoprawkę,  to

w związku ze wspominaną wcześniej dotacją, musiał powstać nowy załącznik, dlatego sentencja 

uchwały się trochę zmienia i tak jak Radni mają na 2 stronie autopoprawki, każdy z tych punktów, 

który do tej pory był w sentencji zapisany, otrzymuje nowy punkt, nowy paragraf i nową nazwę,

w  związku  z  tym  ta  autopoprawka  jest  taka  duża,  natomiast  dotyczy  tak  naprawdę  jednej 

technicznej zmiany.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt jednogłośnie pozytywnie.

Radny  Marian  Barełkowski powiedział,  że  interesuje  go  kwota  40  tysięcy  przeznaczona  na 

opryski na komary. Akcja ma być przeprowadzona na Wyspie i w Parku, Radny zapytał czy komary 

przylecą na ul. Żeleńskiego, tam są tereny zielone i jest ich bardzo dużo – więc taka możliwość jest. 

Jak  Radny  rozumie,  komary  nie  będą  wypędzone,  ale  co  najmniej  wystraszone.  Marian 

Barełkowski przypomniał, że komarami żywią się nietoperze i Radny nie wie jak do tego odniosą 

się przyjaciele nietoperzy z Liceum Ogólnokształcącego. Radny poprosił o wyjaśnienie na czym ma 

polegać ta akcja.

Radny Paweł Jarczak odpowiedział, że nietoperze sobie jakoś poradzą, jeśli nie będzie komarów, 

to będą inne owady.

Jerzy Mac, dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile  powiedział, że zarówno Wyspa jak i Park 

Miejski są odwiedzane także nocą, teren Wyspy sąsiaduje z wodą, a to sprzyja rozwojowi komarów, 

jeśli chodzi o Park Miejski, to mają się tam przenieść imprezy – kino nocne i inne, organizowane 

przez Regionalne Centrum Kultury „Fabryka Emocji” w najbliższych trzech miesiącach, w związku 

z tym podjęto decyzję o czterokrotnym odkomarzaniu, wystąpiliśmy do kilkunastu firm w Polsce, 

które  się  tym  zajmują,  zgłosiły  się  dwie  firmy,  ta  która  zaproponowała  cenę  na  poziomie 

kilkudziesięciu  złotych  za  hektar,  chodzi  o  to,  że  jeżeli  będzie  oprysk  na  Wyspie,  to  również 

musimy pomyśleć o brzegu przeciwnym rzeki, bo komary przelecą odcinek szerokości rzeki. Po 
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pierwszym  odkomarzaniu  zorientujemy  się  jaka  jest  skuteczność  tej  operacji.  Ta  firma,  która 

przeprowadzi odkomarzanie zostanie wybrana w najbliższych dniach i wykona usługę wkrótce po 

podpisaniu umowy.

Radny  Mieczysław  Karpiński  powiedział,  że  jeśli  chodzi  o  zwalczanie  miejsc  wylegania 

komarów, to należy się też zastanowić nad starorzeczem Gwdy, gdzie może być główne źródło 

wylęgania  komarów  w  Mieście.  Wracając  do  sprawy  złej  nawierzchni  orlika  przy  ul. 

Dąbrowskiego,  Radny  powiedział,  że  tam  było  huczne  otwarcie  z  udziałem  minister  Muchy

i zapytał jakiej natury są te wady, że wymagają niezwłocznego remontu.

Radny Zbigniew Kosmatka wracając do tematu komarów powiedział, choć pozornie to się może 

wydawać  śmieszne,  że  pamięta  jak  w  pewnym  nadmorskim  kurorcie,  leżącym  przy  granicy

z Niemcami dokonywano tego typu oprysku. Jak robiono to na terenie Polski – komary leciały 

przez granicę na drugą stronę, z kolei kiedy robili to nasi sąsiedzi, to plaga komarów była w mieście 

pełnym wczasowiczów. Radny Kosmatka zapytał czy nie będzie takiej sytuacji, że opryskując te 

określone miejsca, spowodujemy, że w pozostałych częściach Piły będziemy mieli do czynienia

z utrapieniem.

Krzysztof Szewc, zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedział, że gdybyśmy chcieli opryskać 

całe Miasto,  to jest  ponad 100 tysięcy złotych za jednorazowy oprysk,  a ze wstępnych ustaleń 

wynika, że trzeba to zrobić co najmniej trzykrotnie, aby przed plagą komarów się zabezpieczyć,

w związku z tym, na ten moment,  ograniczyliśmy się  do tych dwóch miejsc,  o których mówił 

dyrektor Jerzy Mac, po to, aby sprawdzić w jaki sposób będzie to funkcjonowało. Jeżeli się okaże, 

że uda się komary „zneutralizować”, to wówczas będziemy myśleli, bądź ktoś inny, o działaniach

w przyszłym roku. Odpowiadając na pytanie radnego Karpińskiego ws. orlika, Prezydent wyjaśnił,  

że w miejscach klejenia podłoża doszło do rozklejania się, wykorzystaliśmy fundusz, który byli 

zmuszeni  wpłacić  wykonawcy jako  zabezpieczenie  należytego  wykonania  umowy,  firma  w tej 

chwili już nie funkcjonuje, a my wykorzystując wspomniane środki będziemy się starali naprawić 

boisko.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za”.
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Ad 28.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych.

Radna Maria Miler powiedziała, że musi przeprosić radną Wiesławę Sztabę, ponieważ posłuży się 

odpowiedzią Pana Prezydenta na złożoną przez radną Sztabę interpelację. Fragment, który radna 

Miler  przytoczy dotyczy bezpośrednio  jej  osoby,  chodzi  o  ul.  1  Maja  4,  tam gdzie  zmieniono 

ogrzewanie:  „Zmiana  sposobu  ogrzewania  lokali  mieszkalnych  z  ogrzewania  piecowego  na 

ogrzewanie  centralne  z  sieci  MEC  została  dokonana  przez  zarządcę  budynku  z  inicjatywy 

lokatorów tego budynku i  przy wsparciu tej  inicjatywy ze strony kilku radnych”.  Radna Maria 

Miler powiedziała, że musi w tej sytuacji się stanowczo nie zgodzić z tym, że po to tam chodziła, 

żeby namawiać  lokatorów na  zmianę  ogrzewania  z  pieców na  centralne  ogrzewanie,  ponieważ 

Radna miała, ma i mieć będzie zawsze świadomość tego jak duże to są koszty w opłatach i stałych

i za użytkowanie ciepła, Radna zna osoby, które były przyłączone do sieci ciepłowniczej i niestety 

musiały zrezygnować, tym bardziej lokatorzy lokali komunalnych, którzy najczęściej nie należą do 

najlepiej sytuowanych. Maria Miler powiedziała, że jej pierwsza tam wizyta nie była spowodowana 

tym, że Radna chciała się wtrącać, tylko wyraźnie na prośbę mieszkańców Radna zgłosiła się, żeby 

zobaczyć czy są pomieszczenia zastępcze na składowanie opału, ponieważ miało dojść do rozbiórek 

komórek  na  opał,  MZGM,  czyli  zarządca  proponował  im pomieszczenia  zastępcze  –  piwnice. 

Mieszkańcy poprosili Radną, ponieważ uznali, że te piwnice są niewystarczające na przechowanie 

tak dużej ilości opału i po to Radna tam była, za drugim razem Radna również była poproszona 

przez mieszkańców, ponieważ miało już dojść do rozbiórki tych komórek i wspólnie zastanawiano 

się  nad  perspektywą  przyłączenia  do  sieci  ciepłowniczej,  co  nie  oznacza,  że  Radna  kierowała 

jakiekolwiek sugestie, wręcz odwrotnie, po zakończeniu spotkania Maria Miler pytała mieszkańców 

czy  zdają  sobie  sprawę  z  tego,  że  przyłączenie  -  to  są  nieporównywalne  koszty.  Decyzja, 

oczywiście, należała do lokatorów i tak Radna się z nimi rozstała. Radna Maria Miler stwierdziła,  

że jej obecność tam została przez Pana Prezydenta przynajmniej opacznie zrozumiana, Radna nie 

wie czy lokatorzy też to tak odebrali, ale jeśli by tak było, to Radna nie występowałaby przecież 

jeszcze  wielokrotnie  w  obronie  interesów  tych  ludzi,  twierdząc,  że  przyłączenie  do  sieci 

ciepłowniczej  jest  nie  na  ich  możliwości  finansowe  oraz,  że  budynek  był  i  jest  kompletnie 

nieprzygotowany,  Radna  pozostawiła  decyzję  tym,  którzy  powinni  podpisać  zgodę,  bo  to  oni

z imienia i nazwiska co miesiąc są obciążani rachunkami. Jeśli lokatorzy podpisali taką zgodę na 

założenie  centralnego  ogrzewania,  to  Radna  już  dalej  nie  monitorowała  tej  sprawy,  ale  Radna

w żaden sposób nie  czuje się  osobą,  która włączała  się w inicjatywę lokatorów, którzy jakoby 

chcieli przyłączenia centralnego ogrzewania.
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Radna Wiesława Sztaba  powiedziała, że także nie była inicjatorką tych kroków. Radna została 

poproszona o zainteresowanie się pismem, poproszono Radną o wejście do budynku, zaproszenie 

wyszło nie tylko od Pana Sz., ale również od kolejnych lokatorów. Wiesława Sztaba powiedziała, że 

jej pytanie, które zadała, kiedy powstanie niezależna komisja do obiektywnej oceny sporu, złożona 

również z Radnych dotyczyła m. in. tego, że nie da się jednym zdaniem, czy dwoma powiedzieć, że 

ktoś ma rację, a ktoś nie ma racji. Radna pamięta jak w poprzedniej, chyba, kadencji, walczyła w 

obronie  uzyskania  mieszkania  na  ul.  Walki  Młodych  i  w końcu poprosiła  na  sesji  o  zwołanie 

komisji złożonej z Radnych, Radna pamięta jak wówczas podeszli do tego Pani Bogucka i Pan 

Małecki i komisja została powołana, a ludzie dostali mieszkanie. Radna nie zgadza się z taką oceną, 

że z inicjatywy lokatorów muszą tam być pewne rzeczy robione. Wiesława Sztaba powiedziała, że 

prosi o powołanie niezależnej komisji, która zobaczy, że” lokator ma prawo płacić pod warunkiem, 

że  dom  został  przygotowany,  nie  ma  tam  dziur,  szczelin”.  Radna  złożyła  wniosek

o powołanie niezależnej  komisji  do zbadania  tego mieszkania.  Radna dodała,  że nie  otrzymała 

odpowiedzi,  kiedy nastąpi  remont  tego  mieszkania.  Wiesława  Sztaba  powiedziała,  że  było  też 

trzecie  pytanie,  czy Miasto  w tej  sytuacji  poniesie  odpowiedzialność  lub  będzie  partycypować

w kosztach poniesionych przez właściciela tego mieszkania – na to pytanie Radna również nie 

uzyskała odpowiedzi. Lokatorowi, który od dzieciństwa zamieszkuje to mieszkanie, proponuje się 

w tej sytuacji zamianę mieszkania z powrotem na piecowe i w innym standardzie, czy stary pilanin 

ma być wyrzucony do innego mieszkania o niższym standardzie tylko dlatego, że się upomniał

o swoje ? – zapytała radna Sztaba.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady Miasta Piły poprosił  radną  Sztabę  o doprecyzowanie 

wniosku, o jaką komisję i jakim trybie funkcjonującą chodzi. Przewodniczący przypomniał, że o ile 

naszym obywatelom wolno robić wszystko, co nie jest niezgodne z prawem, o tyle nam – organom 

Miasta  - wolno czynić tylko to, co jest dopuszczone prawem.

Radna Wiesława Sztaba  powiedziała, że prawem dopuszczone jest wszystko co należy zbadać, 

jeśli będzie powołana komisja, będziemy mogli powiedzieć Panu Sz. czy ma rację czy jej nie ma

i  Radna  nie  widzi  tu  żadnych  przeszkód,  Radna  powtórzyła,  że  zgłasza  konkretny  wniosek

o  powołanie  niezależnej  komisji  do  zbadania  sytuacji  tego  budynku,  bo  chodzi  o  płacenie  za 

ogrzewanie.

Przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił o opinię mecenas Iwonę Królak.

Iwona Królak, radca prawny powiedziała, że nie widzi podstawy do powstania takiej komisji.
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Przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił radną Wiesławę Sztabę, żeby wskazała podstawę.

Radna Wiesława Sztaba zapytała jak może nie być podstawy, jeżeli mieszkaniec dopomina się

o sprawiedliwość.

Rafał Zdzierela powiedział, że łączymy, niesłusznie, dwie różne rzeczy.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że  „publicznie zgłosiła prośbę o powołanie komisji, a co 

Państwo z tymi zrobicie, to wasza sprawa”.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  są  pewne  granice,  których  nie  można 

przekroczyć  i  Przewodniczący  jest  przekonany,  że  radna  Sztaba  dobrze  o  tym wie  i  w  takiej  

sytuacji,  takiego  wniosku,  nie  kwestionując  różnych  niedoskonałości  w  temacie,  który  Radna 

porusza, Przewodniczący nie będzie mógł procedować.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że bierze pełną odpowiedzialność za to, co w odpowiedzi 

na  interpelację  Radnej  zostało  napisane,  ponieważ  Prezydent  dysponuje  dokumentami  w  tym 

zakresie, zarówno wypowiedziami prasowymi, jak i wypowiedziami na sesji, w związku z tym, 

jeżeli obie Panie są zainteresowane takimi cytatami, to Prezydent nimi dysponuje. Krzysztof Szewc 

zwrócił uwagę na to, że w odpowiedzi nie podał żadnego nazwiska, o ile dobrze pamięta, więc 

odnoszenie personalne tego nie powinno mieć raczej miejsca. Co do ostatniej sprawy, która radną 

Sztabę tak zbulwersowała – chodzi o propozycję zamiany mieszkania – to może Prezydent jest

w błędzie, ale z tego co pamięta, Pan Sz. był u Pana Prezydenta i z tego co Prezydent Szewc wie,  

przy nie obniżonym standardzie, padła propozycja zamiany i chyba Pan Sz. był zainteresowany. 

Taką Prezydent Szewc otrzymał informację, jeżeli jest to błąd, to akurat z tego ostatniego zdania,  

jeżeli  rzeczywiście tak było jak mówi Radna – co Prezydent jeszcze sprawdzi – Prezydent jest

w stanie się wycofać.

Radna Wiesława Sztaba  powiedziała, że w piśmie jest użyte nazwisko – dla rodziny Pana Sz. 

Radna Sztaba powiedziała, że zgłasza problem do zbadania przez Komisję Rewizyjną.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że, jak rozumie, jest wniosek, aby tym konkretnym 

przypadkiem  zajęła  się  Komisja  Rewizyjna. Przewodniczący  poprosił  o  przygotowanie  tego 

wniosku.

Radca Iwona  Królak  powiedziała,  że  zgodnie  z  art.21  ustawy o  samorządzie  gminnym,  rada 
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gminy ze swojego grona może powoływać stałe i doraźne komisje do określonych zadań, określając 

przedmiot działania oraz skład osobowy. Iwona Królak dodała, że być może można to podciągnąć 

pod doraźną komisję. Radna musiałaby sformułować wniosek.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  powiedział,  że  Radna  już  sformułowała 

wniosek  i  dotyczył  on  wprowadzenia  do  Komisji  Rewizyjnej  tego  zagadnienia  problemowego. 

Przewodniczący dodał, że, jak rozumie, nie ma przeszkód, żeby taki wniosek o to, żeby Komisja 

Rewizyjna zajęła się tą sprawą, przegłosować.

Mecenas Iwona Królak potwierdziła.

Głosowanie:

Wniosek radnej Wiesławy Sztaby radni przyjęli 10 głosami „za”, przy 7 głosach „przeciw”

i 1 głosie „wstrzymującym się”.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, zwracając się do Prezydenta, że jak widzi ludzką krzywdę, 

to musi zająć stanowisko.

Prezydent  Krzysztof  Szewc odpowiedział,  że  czy  była  ludzka  krzywda  czy  nie,  to  stwierdzi 

Komisja Rewizyjna.

Radna  Wiesława  Sztaba  powiedziała  o  odpowiedzi  dotyczącej  ul.  Świętojańskiej  11.  Radna 

otrzymała aż dwie odpowiedzi na interpelacje, chodzi o zalewanie posesji i jest informacja, że nic 

się nie da zrobić, tylko ewentualnie na własny koszt mają lokatorzy zrobić, a chyba chodzi o mały 

drenaż, Radna w przerwie rozmawiała z fachowcem, Prezesem spółki MWiK, że myśli on, iż może 

to się da zrobić. Byłoby dobrze, bo póki co, ludzie sobie sami tego nie osuszą, a woda leci, bo 

zrobiona jest nowa inwestycja, ale zasypano gdzieś po drodze stare przyłącze i parę metrów trzeba 

przepchnąć. Wiesława Sztaba powiedziała, że zwraca się ponownie o rozpatrzenie tej sprawy.

Rafał Zdzierela powiedział, że, jeśli dobrze rozumie, chodzi o nową interpelację.

Radna Wiesława Sztaba potwierdziła i dodała, że tym razem to jest ustna interpelacja.

Przewodniczący powiedział, że statut tego nie przewiduje i poprosił, żeby Radna przelała to na 

papier.
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Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, słuchając radnej Sztaby, że w tej chwili żadnych nowych 

argumentów Radna nie znalazła, poprzednio Prezydent starał się wysłuchać radnej Sztaby na tyle 

dogłębnie, na ile można było, ponownie przeanalizował sprawę i udzielił odpowiedzi. Gdyby Radna 

zechciała  tym  razem na  piśmie  podnieść  nowe argumenty,  to  Prezydent  spróbuje  pochylić  się 

ponownie nad tym tematem.

Radna  Teresa  Kasior powiedziała,  że  przysłuchuje  się  tej  rozmowie  i  nie  wie,  z  wielkim 

szacunkiem dla Komisji Rewizyjnej, czy Komisja ta jest kompetentna w tej sprawie, przecież to są 

sprawy budowlane, wydaje się, że zupełnie kto inny taką sprawą powinien się zająć, a nie Komisja 

Rewizyjna.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  powiedział,  że  Komisja  i  tak  będzie  działała  w  ramach 

uprawnień, które daje jej statut, który dosyć szczegółowo ten zakres reguluje.

Krzysztof Muchewicz, przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że Komisja nie uchyla 

się od pracy, jeśli mają temat, to trzeba go zrealizować, natomiast rozwiązanie tego problemu jest 

dla Komisji niezwykle trudne, w takiej sytuacji Komisja będzie musiała powołać jakichś ekspertów.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela stwierdził,  że  taka  była  wola  Rady,  aby 

Komisja Rewizyjna się zajęła tą sprawą i trzeba uszanować tę wolę, Przewodniczący może tylko 

powiedzieć, że Komisja Rewizyjna bada tak skomplikowaną materię jak budżet naszego Miasta, 

więc Przewodniczący ma nadzieję, że i z tym tematem sobie doskonale poradzi.

Przewodniczący Rady Miasta Piły  powiedział,  że  w trakcie  trwania  dzisiejszego posiedzenia, 

wpłynął do niego wniosek Prezydenta Miasta Piły o zmianę w porządku obrad i wprowadzenie pod 

obrady dzisiejszej sesji projektu uchwały ws. uchwalenia wysokości opłaty za pobyt osoby przyjętej 

do działu opieki  nad  osobami  nietrzeźwymi Ośrodka Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych w Pile.

Krzysztof Szewc, zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedział, że projekt tej uchwały przedstawi 

dyrektor Ewa Hołubiec, natomiast nagłość tej sytuacji wynikła z tego, iż po podjęciu przez Radę 

uchwały  istnieje  okres  14  dni,  po  ogłoszeniu  w  Dzienniku  Urzędowym  Województwa 

Wielkopolskiego, gdy uchwała wchodzi w życie. Formalnie, do końca czerwca można by było tę 

uchwałę podjąć, biorąc jednak pod uwagę ten okres, o którym mówił Prezydent, podjecie uchwały 

w czerwcu mogłoby spowodować, że zostałaby ona opublikowana dopiero pod koniec lipca, albo 

jeszcze później, w związku z tym funkcjonowanie Izby Wytrzeźwień, w ocenie Prezydenta, byłoby 
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problematyczne.  Prezydent  Krzysztof  Szewc  poprosił  Radnych  o  zaakceptowanie  tej  zmiany,

a samą uchwałę przedstawi dyrektor Hołubiec z ewentualną pomocą radcy prawnego.

Przewodniczący zarządził głosowanie i dodał, że wie, iż projekt uchwały ma brzmieć nieco inaczej 

niż w wersji przedstawionej – ma być projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty, a nie 

uchwalenia.

Głosowanie ws. zmiany porządku obrad i wprowadzenia punktu:

Radni  zagłosowali  jednomyślnie  za  wprowadzeniem  nowego  punktu  do  porządku  obrad

z  numerem  29,  jednocześnie  przesuwając  kolejne  punkty,  za  wprowadzeniem  punktu 

opowiedziało się 19 radnych.

W związku z wprowadzeniem nowego punktu, porządek obrad, po zmianach, przedstawia się 

następująco:

1.Sprawy regulaminowe.

2.Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XLV

a XLVI sesją Rady Miasta Piły – druk nr 821.

3.Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły – druk nr 835.

4.Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem

z wykonania budżetu Miasta Piły za 2013 rok – druk nr 812

a).rozpatrzenie sprawozdania  finansowego i  sprawozdania z  wykonania  budżetu  Miasta  Piły za 

2013 rok – druki nr – 815, 818.

b).opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Miasta Piły za 2013 rok – druk nr 816.

c). dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Piły za 2013 rok.

5.Projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za 2013 rok – druk nr 813.

a). przedstawienie Uchwały Nr 1/14 Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły z dnia 5 maja 2014 r.

w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  wykonaniu  budżetu  Miasta  Piły  za  2013  rok  oraz  wniosku  o 

udzielenie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok – druk nr 817.

b).  przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta Piły o udzielenie Prezydentowi Miasta Piły absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2013 rok – druk nr 836.

6.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania strategii rozwoju miasta Piły do 2035 
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roku – druk nr 819.

7.Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży w  drodze  przetargu  nieruchomości  położonej  przy  ul. 

Strzeleckiej w Pile - druk r 825.

8.Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży w  drodze  przetargu  nieruchomości  położonej  przy  ul. 

Ludwisarskiej w Pile – druk nr 826.

9.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  bezprzetargowej 

nieruchomości  położonej  przy  ul.  Królewskiej  w  Pile  oraz  udzielenia  bonifikaty  od  ceny 

nieruchomości – druk nr 827.

10.Projekt  uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości  położonej  przy ul. 

Michałowskiego w Pile – druk nr 828.

11.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  trybie  bezprzetargowym 

nieruchomości położonych przy ul. Rynkowej, ul. 1 Maja, ul. Buczka i ul. Okrzei w Pile – druk nr  

829.

12.Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/233/12 Rady Miasta Piły z dnia 28 lutego 

2012  r.  w  sprawie  lokalnego  programu  wspierania  edukacji  uzdolnionych  uczniów  szkół 

podstawowych i gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest Gmina Piła (ze zm.) – druk nr 

830.

13.Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/234/12 Rady Miasta Piły z dnia 28 lutego 

2012 r. w sprawie przyjęcia kryteriów, trybu i zasad przyznawania nagród uzdolnionym uczniom 

klas IV – VI szkół podstawowych i klas I – III gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Piła (ze zm.) – druk nr 831.

14.Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania pomocy materialnej dla studentów i doktorantów – 

druk nr 832.

15.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Wincentego Pola – druk nr 822.

16.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Różana Droga – druk nr 823.

17.Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na pracę Prezydenta Miasta Piły – druk nr 824.

18.Projekt  uchwały w sprawie  utworzenia 4 okręgów wyborczych na obszarze Gminy Piła  dla 

wyboru Rady Powiatu w Pile – druk nr 833.

19.Informacja z realizacji uchwał Rady Miasta Piły za 2013 r. – druk nr 834.

20.Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły za rok 2013 – druk nr 837.

21.Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie Gminy Piła Programu „Rodzina Trzy Plus” 

- druk nr 838.

22.Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży nieruchomości  położonej  przy  ul.  Komuny  Paryskiej

w Pile w związku z realizacją roszczenia wynikającego z art.  209a ust.  1 ustawy o gospodarce 
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nieruchomościami – druk nr 839.

23.Projekt uchwały w sprawie nabycia do zasobów Gminy Piła nieruchomości gruntowej położonej 

przy ul. 14 Lutego w Pile – druk nr 840.

24.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  oraz  przyznania  pierwszeństwa

w nabyciu budynku użytkowego (garażu) położonego przy ul. Krynicznej w Pile na rzecz najemcy 

– druk nr 841.

25.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  oraz  przyznania  pierwszeństwa

w nabyciu budynku użytkowego (garażu) położonego przy ul. Krynicznej w Pile na rzecz najemcy 

– druk nr 842.

26.Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 – 2024 – druk nr 

843.

27.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok – druk nr 844.

28.Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych – druk nr 820.

29.Projektu uchwały ws. ustalenia wysokości opłaty za pobyt osoby przyjętej do działu opieki nad 

osobami nietrzeźwymi Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Pile – 

druk nr 846.

30.Wolne głosy, wnioski i informacje.

31.Zamknięcie obrad.

Ad 29.

Ewa Hołubiec,  dyrektor Ośrodka Profilaktyki  i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

przedstawiła projekt uchwały.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  dopowiedział,  ze  zgodnie  z  wymogami  statutowymi, 

dysponujemy projektem tej uchwały, pod którym oprócz wnioskodawcy Prezydenta Miasta Piły,  

jest też podpis radcy prawnego.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych zapytał dlaczego dzisiaj 

Radni dostają ten projekt i  powiedział,  że w styczniu pytał na sesji ile będzie kosztował pobyt

w ośrodku. Radny Bystrzycki dodał,  że wynika to chyba z obwieszenia Ministra Zdrowia z 14 

lutego 2014 roku,  czyli  sprzed  4 miesięcy,  które  mówi o tym,  że opłata  w izbie  wytrzeźwień,

w placówce lub jednostce  policji,  po waloryzacji,  wynosi  302,70,  tylko,  że u nas  nie  ma izby 

wytrzeźwień. My mamy OPiRPA. I teraz Radny ma klepnąć to, że mamy tyle od tych biednych 

ludzi brać. Radny zapytał czy od lutego, kiedy to się ukazało, nie było czasu, żeby to z Radnymi 

przedyskutować. Jest pełno poprawek, a głosujemy nad projektem ważnej uchwały.
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Dyrektor Ewa Hołubiec dopowiedziała, że ustawodawca dał czas 6 miesięcy i wręcz nakazał, żeby 

przez te 6 miesięcy odpłatność wynosiła 300 złotych, to co ośrodek bierze i nalicza za pobyt jest  

zgodne z przepisami prawa.

Przewodniczący Komisji Włodzimierz Bystrzycki  powiedział, ze to się zgadza, ale zapytał jak 

Radni mają głosować nad czymś co jest ”niedorobione”, zapytał „dlaczego mamy produkować takie 

rzeczy” i dodał, że” ktoś nam to kiedyś zarzuci”.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że nie musi na każdym dokumencie przesyłanym elektronicznie 

widnieć  pieczątka  radcy  prawnego,  wystarczy  taka  informacja  od  Pana  Przewodniczącego, 

Przewodniczący  wyjaśnił,  że  przez  radców  prawnych  jest  to  zaaprobowane,  posiedzenie  jest 

protokołowane  i  jeśli  chodzi  o  Radnego,  to  jego  zdaniem  to  wyczerpuje  znamiona  tego,  aby 

formalnie zadośćuczynić wszystkim zapisom naszego statutu.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  powiedział,  że  sytuacja  jest  dosyć 

dynamiczna,  można było wcześniej,  tak się nie  stało.  Moglibyśmy tego nie  procedować dzisiaj

i poczekać do czerwca, ale wtedy narazilibyśmy się na konsekwencje prawne.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 16 głosami „za” i przy 1 głosie „wstrzymującym się”.

Ad 30.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Radna Maria Miler powiedziała, ze zwrócili się do niej mieszkańcy budynku przy ul. Karpackiej

i zgłosili problem zagrożenia pieszych w związku z przejściem przez ul. Wawelską w kierunku ul. 

Okólnej, twierdząc,  że jest  tam wzmożony ruch samochodów ciężarowych. Radna zapytała czy 

istnieje możliwość wyznaczenia przejścia dla pieszych w pobliżu skrzyżowania ul. Wawelska/ul. 

Okólna – chodzi o oznakowanie poziome i pionowe.

Radna  Teresa  Kasior, w  imieniu  wszystkich  organizatorów  i  współorganizatorów  12  edycji 

imprezy „Raz do roku wokół bloku”, której organizatorem jest pilska spółdzielnia, rada osiedla, 

przedszkola nr 12, 13 i 18, zespół szkół nr 3, szkoła podstawowa nr 7 i wiele innych organizacji,  
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parafia, chciałaby zaprosić na tę imprezę, która odbędzie się 2 czerwca o godzinie 10.00 na osiedlu 

Górne. Radna powiedziała, że patronem imprezy jest Pan Prezydent, a stałymi zawodnikami, którzy 

zawsze  biegną  są:  Pan Prezydent,  Pan Jacek  Bogusławski  i  Pan  Paweł  Jarczak.  Radna  Kasior 

podziękowała  też  dyrektor  Ewie  Hołubiec,  która  również  jest  współorganizatorem,  jak  i  firma 

Credo i wiele innych.

Radny Jacek Bogusławski  powiedział,  że w przerwie obrad rozmawiał z Komendantem Straży 

Miejskiej,  który  poinformował,  że  ruszyło  już  miasteczko  ruchu  drogowego.  Radny  poprosił

o więcej szczegółów na ten temat.

Radna Małgorzata Karwacka powiedziała, że w imieniu rady osiedla Podlasie chciałaby zaprosić 

mieszkańców na dzień dziecka,  który odbędzie się 7 czerwca w godzinach od 14.00 do 17.00, 

impreza będzie organizowana wspólnie ze strażą pożarną, na terenie straży pożarnej.

Radna  Maria  Miler  powiedziała,  że  chce  wyrazić  radość  z  tego  powodu,  że  są  światła  na 

skrzyżowaniu ul. 500-lecia i ul. Śniadeckich, zarówno piesi jak i kierowcy czują się bezpieczniej.

Radny Włodzimierz Bystrzycki poinformował Radnych, że na wniosek radnej Teresy Kasior, 13 

maja  odbyło  się  posiedzenie  Komisji  Spraw  Społecznych  w  Regionalnym  Centrum  Kultury 

„Fabryka Emocji”. Spotkanie zostało bardzo dobrze przygotowane przez dyrektorów: Stanisława 

Dąbka i Mirosława Nalepę. Spotkanie dotyczyło cyfryzacji kina Koral, termomodernizacji i oferty 

Centrum  Kultury  na  wakacje.  Przewodniczący  Komisji  poinformował  Radnych  i  zaprosił  na 

posiedzenie Komisji, które odbędzie się 10 czerwca, o godzinie 14.00 w siedzibie MOSiR-u przy 

ul.  Bydgoskiej.  Radni z Komisji  Spraw Społecznych chcieliby omówić aktualny stan remontów

i prac.

Radna Teresa Kasior podziękowała dyrekcji RCK za przyjęcie Radnych i powiedziała, że wizyta 

była bardzo owocna i Radni wyszli z przekonaniem, że to nie są dwie placówki, tylko, że to jest 

całość.  Radna  Teresa  Kasior  zapytała  Prezydenta  czy możliwe  jest  wykonanie  na  ul.  Komuny 

Paryskiej, przy sklepie i przy placówce pilskiej spółdzielni mieszkaniowej, bezpiecznego przejścia, 

ponieważ  jest  tam  bardzo  duży  ruch,  a  jednocześnie  są  ustawione  samochody,  co  ogranicza 

widoczność, a dzieci z placówki nie zawsze pamiętają o tym, że ta ulica jest tak ruchliwa.

Radna Maria Kubica poinformowała, że w zespole szkół ponadgimnazjalnych nr 2 od trzech lat 

realizowany  jest  projekt  „eSzkoła  -  Moja  Wielkopolska”,  objęty  patronatem  przez  Urząd 

Marszałkowski,  Uniwersytet  im.  Adama  Mickiewicza  w  Poznaniu  i  Ogólnopolską  Fundację 
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Edukacji Komputerowej. Od trzech lat grupy młodzieży pracują nad różnymi projektami, jednym

z tematów był – czas i jego pomiar od najdawniejszych czasów. Efektem finalnym tego projektu 

było skonstruowanie zegara słonecznego. Młodzież postanowiła ten zegar  usytuować na terenie 

Miasta, w miejscu. gdzie już kiedyś ten zegar słoneczny się znajdował – na skwerze, za pomnikiem 

Ofiar Stalinizmu, wydobyto kamienie, na których był niegdyś osadzony zegar i na tych kamieniach 

młodzież posadowiła nowy, sporządzony przez siebie zegar słoneczny. Zegar odsłonięto wczoraj,

w obecności  Pana Prezydenta i  Pana Starosty.  Radna Kubica podziękowała Panu Prezydentowi

i Panu Wiceprezydentowi Szewcowi za przychylność i wyrażenie zgody na to, żeby zegar znalazł 

się właśnie w tym miejscu. Radna zaprosiła wszystkich do obejrzenia zegara.

Radny Paweł Dahlke  powiedział, że chciałby pogratulować i podziękować Panu Komendantowi

i wszystkim strażnikom za bardzo sprawną, profesjonalną i wyważoną reakcję 1 maja.

Radna Wiesława Sztaba nawiązując do tematu termomodernizacji Centrum Kultury, odniosła się 

do sprawy wymiany okien. Radna powiedziała, że okna były niedawno wymieniane i szkoda by 

było je wyrzucać. Zwracając się do obecnego na sali prezesa MZK, Radna powiedziała, że zdarza 

się, iż w autobusach bez biletomatów nie ma ulgowych biletów. Wiesława Sztaba dodała też, że 

czas  wyprać  siedzenia  w  autobusach,  bo  są  brudne.  Na  koniec  Radna  poprosiła  Prezydenta

o wykazanie,  na  piśmie,  ilu  pracowników Urzędu Miasta  jest  w radach nadzorczych miejskich 

spółek.

Przewodniczący Rady Miasta przypomniał o formie pisemnej dla interpelacji. 

Radny Paweł Dahlke powiedział, że pamięta, iż przy przenoszeniu sesji do Młodzieżowego Domu 

Kultury, jednym z argumentów było to, że to jest centrum i mieszkańcy będą przychodzić. Tych 

mieszkańców na sesjach jest niewielu, bywają osoby, które są zainteresowane jakimś tematem, ale 

od samego początku do końca towarzyszy nam jedna osoba – Honorowa Obywatelka Miasta Piły, 

Pani Aleksandra Błażejewska. Radny pogratulował Pani Błażejewskiej wytrwałości i podziękował 

w imieniu całej Rady.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że oprócz tego, że Pani Aleksandra Błażejewska jest 

na sali, to jeszcze zadeklarowała chęć zabrania głosu.

Aleksandra  Błażejewska,  Honorowy  Obywatel  Miasta  Piły  jako  Prezes  organizacji 

pozarządowej podziękowała Przewodniczącemu Rady Miasta za pamięć, kiedy były 8 maja XXX 

igrzyska lekkoatletyczne, to Przewodniczący przysłał gratulacje i radny Włodzimierz Bystrzycki 
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publicznie  je  odczytał.  Aleksandra  Błażejewska  podziękowała  też,  nieobecnemu  na  sali, 

Prezydentowi Piotrowi Głowskiemu, który był podziwiany razem z Wicestarostą przez nauczycieli 

za  to,  że  tak  pięknie dokonali  otwarcia  zawodów. Pani  Błażejewska powiedziała,  że  to  bardzo 

dowartościowuje nie tylko dzieci,  ale  i  nauczycieli,  a nie  wszędzie to tak wygląda.  Aleksandra 

Błażejewska podziękowała też wszystkim Radnym, którzy byli tego dnia na stadionie.

Wojciech  Nosek,  komendant  Straży  Miejskiej  potwierdził,  że  dzisiaj  uruchomiono  oficjalnie 

miasteczko  ruchu  drogowego,  które  będzie  obsługiwane  przez  straż  miejską,  na  stałe  jest  tam 

dwóch strażników, którzy są merytorycznie przygotowani do prowadzenia zajęć. Miasteczko będzie 

otwarte codziennie, od poniedziałku do piątku od godziny 8.00 do 20.00. Plan jest taki, żeby od 

8.00  do  14.00  były  zajęcia  dydaktyczne  na  potrzeby  szkół  gimnazjalnych,  podstawowych

i przedszkoli, a od godziny 14.00 do 20.00 miasteczko będzie otwarte dla mieszkańców. W soboty

i  niedziele,  miasteczko  będzie  czynne  od  8.00  do  16.00.  Te  godziny  funkcjonowanie  będą 

obowiązywać od 2 marca do końca października, a od 1 listopada, jeżeli pogoda będzie pozwalała, 

do 1 marca miasteczko też będzie otwarte w godzinach od godziny 10.00 do godziny 16.00.

Mirosław Nalepa,  dyrektor Domu Seniora „Zacisze”  podziękował Radnym z Komisji  Spraw 

Społecznych, którzy gościli w RCK, za tak wysokie oceny pracy ośrodka. Odpowiadając radnej 

Wiesławie  Sztabie,  dyrektor  wyjaśnił,  że  wymóg  wymiany  okien  jest  spowodowany  nowymi 

technologiami i pewnymi formalnymi wnioskami, które zostały złożone do Narodowego Funduszu 

Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej.  Dyrektor  zapewnił,  że  stare  okna  nie  zostaną 

wyrzucone bądź zmarnowane, te, które będą się nadawały do powtórnego użycia, prawdopodobnie, 

po wycenie,zostaną sprzedane, a reszta, zgodnie z przepisami, będzie zutylizowana.

Przewodniczący Rady Rafał Zdzierela  poinformował, że 16 czerwca, w Regionalnym Centrum 

Kultury „Fabryka Emocji”, o godzinie 19.00, odbędzie się II Pilski Test Wiedzy o Mieście, na który 

już  teraz  Przewodniczący  wszystkich  zaprasza.  Na  koniec,  Rafał  Zdzierela  poinformował 

zebranych,  że  dzisiaj  jest  Dzień  Samorządu  Terytorialnego  i  złożył  życzenia  wszystkim 

samorządowcom.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał 

Zdzierela zakończył obrady XLVI sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła: Przewodniczący Rady Miasta Piły

Małgorzata Leśniak (-) Rafał Zdzierela

54


